
 درخواست چمران برای جلوگیری 
از شماره گذاری  430 هزار 
موتورسیکلت کاربراتوری

ایسنا: رئیس شورای شــهر تهران طی نامه ای 
از دولت خواســت که از شماره گذاری 430 هزار 
موتورســیکلت کاربراتوری ثبت سفارش شده 

جلوگیری کند.
مهدی چمــران با اشــاره بــه شــماره گذاری 
موتورســیکلت های کاربراتوری با وجود مصوبه 
هیأت دولت مبنی بر شماره گذاری نشدن این نوع 
موتورسیکلت ها از مهرماه امسال گفت: 430 هزار 
موتورسیکلت کاربراتوری در آستانه شماره گذاری 
اســت و از دولت می خواهیم تو را به خدا اجازه 
شــماره گذاری ندهد، زیرا ما نه پول می خواهیم 
و نه خواســته بزرگی می خواهیم و این خواسته 

همه مردم است که به سلامتی آنان توجه کنند.
چمران افزود: ما این اعتــراض خود را به صورت 
مکتوب طی نامه ای به دولت اعــلام کرده ایم و 

امیدواریم مثمرثمر باشد.

رانندگان برای پرداخت خلافی 
صورت وضعیت جدید بگیرند

مهر: رئیس مرکز اجراییات پلیس راهور با هشدار 
به رانندگان گفت: صــورت وضعیت های قبلی 
اعتبار ندارد و رانندگان باید برای پرداخت خلافی 

صورت وضعیت جدید بگیرند.
سرهنگ احمد کرمی اسد با اشاره به پایان مهلت 
بخشــودگی جرایم معوقه گفت: شهروندانی که 
از قبل صورت وضعیت خلافی خودروی خود را 
گرفته و پرداخت کرده اند، شامل بخشودگی دو 

برابری جرایم شده اند.
وی افزود: مالکانی که پس از پایان مهلت، اقدام به 
دریافت و پرداخت خلافی خودروی خود کرده اند، 

دیگر شامل بخشودگی نخواهند بود.
سرهنگ کرمی اســد همچنین با اشاره به اینکه 
مالکانــی هم که قبــل از این صــورت وضعیت 
خودروی خود را گرفته، امــا پرداخت نکرده اند، 
شامل بخشودگی نمی شوند، افزود: این دسته از 
مالکان باید صورت وضعیت جدید خودروی خود 
را دوباره دریافت و اقدام بــه پرداخت جریمه ها 
کنند، در غیر این صورت در پرداخت جرایم دچار 
اشتباه خواهند شــد و خلافی خودرویشان صفر 

نشده و با مغایرت مواجه می شوند.

رئیس سابق کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس:

مخالف حضور محصولات 
تراریخته در چرخه غذایی 

انسانی هستم
نسیم آنلاین:رئیس سابق کمیسیون بهداشت 
و درمان مجلــس گفت: هنوز خیلی زود اســت 
که محصولات تراریخته در ســبد غذایی مردم 

قرارگیرد.
دکتر حســینعلی شــهریاری اظهار داشــت: 
محصولات تراریخته فعلًا باید  در  مرحله آزمایش 
و تحقیقات باشد و بدیهی اســت مواد تراریخته 
نباید به مصرف انسانی برسد و هنوز گزارش های 
موافق و مخالف و مقالات بســیاری وجود دارد 
و هنوز به یقین نرســیده اند که این محصولات 
مخاطراتی برای سلامت انسان ها نداشته باشد، به 
همین دلیل هنوز خیلی زود است که محصولات 
تراریخته در چرخه استفاده غذایی انسان ها قرار 
گیرد و این گونه محصولات باید صرفاً در مرحله 

آزمایش و تحقیقات باشد.

سازمان پزشکی قانونی کشور اعلام 
کرد

تلفات حوادث رانندگی کشور در 
آبان؛ ۱3۵۵ نفر 

فارس: ســازمان پزشــکی قانونی کشور اعلام 
کرد، در آبان ماه سال جاری آمار تلفات حوادث 
رانندگی در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 2.9 
درصد و آمــار مصدومــان 13.1 درصد افزایش 
یافته است و یک هزار و 355 نفر در این حوادث 

جان باختند.
سازمان پزشــکی قانونی کشــور اعلام کرد:  در 
هشــت ماهه ســال جاری از کل تلفات حوادث 
رانندگی، 9 هزار و 76 نفــر مرد و دو هزار و 548 
نفر زن بودند. همچنین هفت هزار و 541 نفر در 
محورهای برون شهری، ســه هزار و 197 نفر در 
مسیرهای درون شهری، 853 نفر در مسیرهای 
روستایی و 33 نفر نیز در محورهای نامعلوم جان 

خود را از دست داده اند.

تاریخ دربی پایتخت مشخص شد
استقلال-پرسپولیس؛
 24 بهمن در آزادی

ورزش/ با وجود اینکه روز 19 بهمن از سوی 
کمیته اجرایی AFC برای برگزاری بازی پلی 
آف لیگ قهرمانان آسیا برنامه ریزی شده بود، 

کمیته مسابقات لیگ برتر روز 20 بهمن...

خط قرمز/  ســخت مشــغول کار بودم، 
می دانستم اگر بخواهم چند لحظه ای سرم را 
با گوشی گرم کنم و جواب پیام های همسرم 

را بدهم، در آن هوای سرد مشتریان ...

۱2۱4
ردیابی مافیای سرقت اینترنتی از 

حساب های بانکی تا یونان
 چهار شنبه  8 دی 1395 
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چرا عده ای از کارمندان در ساعت اداری 
جدول حل می کنند؟؟

روز جمعه برای حضور در یک جلسه ناهار با دوستان قدیمی 
فرصتی پیش آمد که در شهر تهران گشتی بزنم.هنگام رفتن و 
بازگشتن از میهمانخانه ای در وسط شهر، وقتی به اطراف خیره 
شده بودم و خیابان های مرکزی شــهر را از نظر می گذراندم، 
خیلی تعجب کردم که چه در خیابان سعدی و چه در خیابان 
فردوســی، یعنی قلب تهران عمارت های قدیمی عصر قاچار 
)البته اواخر قاجار( و عصر دوره پهلوی به چشــم می خورند 
که ظاهر بدی دارند. مثلًا دیوارهای کثیف،ناپاک و رنگ نزده 
که بعضی ها را رنگ زده اند، اما یادشــان رفته به صاحبان آن 
ساختمان های قدیمی تذکر دهند شیشه های پنجره ها را که 
شکسته یا کنده شده اند، جا بیندازند. این شیشه های شکسته 
مثل دهانی که چند دندانش کنده و جایش خالی مانده باشد، 

ظاهر بدی به ساختمان های قدیمی می دهند.
خیلی از ساختمان ها شاید حدود پنجاه سال است نه شسته 

شده و نه رنگ خورده اند. 
من وقتی از بزرگراه های تهران عبور می کنم، بویژه جنگلی که 
شهرداری تهران در اطراف بزرگراه مدرس ایجاد کرده است، 
لذت می برم، ولی خوب است درخصوص قسمت های مرکزی 
و جنوبی شهر نیز شــهرداری همین توان و جدیتی را که در 
خصوص احداث ســاختمان ها به کار می برد، به خرج دهد، 
صاحبان یا وزارت مالکان ساختمان های قدیمی را وا دارد در 

نماسازی و زیباسازی ساختمان ها تلاشی بکنند .
یکی از بزرگان اهل تمیز بتازگی گله کرده بود در نهاد ریاست 
جمهوری عده زیادی از کارمندانی که در دولت های هشتم و 
نهم استخدام شده بودند، در ساعات کار جدول حل می کنند. 
البته فقط کارمندان اســتخدام شــده در دولت هشتم و نهم 
نیستند. بسیاری از کارمندان اســتخدام شده در دولت های 
قبلی و بعدی و نه تنها در ریاســت جمهــوری، بلکه در تمام 
وزارتخانه ها و سازمان ها هستند که جدول حل می کنند، زیرا 

از سوءمدیریت رنج می برند.
احتمالاً کار بررسی اسناد تعطیل شده و وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی هم که آن کتاب ها را چاپ می کرده، چیزی برای زیر 
چاپ فرستادن در دست ندارد. من اگر جای رئیس دولت بودم 
یک مجموعه کامل از این کتاب ها به هر وزیر کابینه می دادم که 
بخواند و از گذشته های نزدیک کشور آگاهی کامل داشته باشد 
که نرود بگوید مسکن ســازی برای طبقات کم درآمد کشور 
فاجعه است و نه مانند شخص دیگری بگوید، در کجای دنیا در 
بیابان برای طبقات کم درآمد خانه می سازند؟ )پس بروند در 

فرشته و فرمانیه و ولنجک و لواسان بسازند؟(
خُب این پژوهشــگران و کارمندان را که اداره شان را تعطیل 
می کنید، برونــد چکار بکنند؟ مدیریت باید لایق و کوشــا و 
کنجکاو باشــد و برود برای اینانی که از صندوق دولت حقوق 
می گیرند، کار بتراشد؟ خودشــان که نمی توانند برای خود 
شرح وظایف بنویسند؟ آقای بزرگ خردمند! چرا بیخود برای 
کارمندان حرف درمی آوری؟ وقتی نهاد ریاســت جمهوری 
نتواند از یکی از برجسته ترین قســمت های خود کار بکشد، 
تقصیــر کارمند چیســت و او می رود جدول حــل می کند. 
اگر وجود اینان زاید اســت، به موزه ملی یا ســازمان اسناد و 
کتابخانه ملی یا قسمت های تحقیقاتی وزارتخانه های ذی ربط 

منتقلشان کنید، زیرا بیکاری درد مزمنی است.
در بخش خصوصی کارمند یا کارپذیر فرصتی آزاد و هدر رفته 
برای حل جدول کلمات متقاطع ندارد. به یک کارخانه، کارگاه 
و مؤسسه بخش خصوصی ســری بزنید، به یک رستوران یا 
شیرینی فروشی یا میهمانخانه غیردولتی. به یک دفتر روزنامه 
و مجله غیردولتی، کسی را که در آنجا استخدام می کنند، حتی 
بدون نوشته و ذکر شرح وظایف، شــرح وظایف دقیق دارد و 
به افراد بیکاره حقوق نمی دهند، مثل ارتش که لشکر و تیپ 
و گردان و گروهان و دســته دارد همه چیز مرتب است و امور 
مثل ساعت می چرخد. اگر دولت این قدر کارمند حقوق بگیر 
بیکار دارد که جدول حل می کنند، عیب از مدیریت و از مقام 
عظمای وزارت است، از گشت و چرخ نزدن و بازرسی نکردن از 
تشکیلات تحت فرمان است.به خیابان های تهران اشاره کردم 
که بعضی از ســاختمان های کثیف و شیشه شکسته و رنگ 
نزده و فرو رفته زار می زنند. در میان آن همه ساختمان های 
شیک جدید خوش ساخت حالت بدی دارند.اگر شهردار هر 
منطقه و شــهرداران نواحی تحت امر او هر بامداد گشتی در 
حوزه تحت اداره خود بزنند، فرق نمی کند چه در تهران و چه 
در شهرستان ها، این مناظر زننده از بین می رود. اگر وزیر راه و 
شهرسازی بالگردش را رها کند و با خودرو و قطار به سفرهای 
بازرسی برود، تمام مشکلات راه و راه آهن و حتی هواپیمایی و 

کشتیرانی برطرف خواهد شد.

یادداشت های ساعت 25

خسرو معتضد

چرایی نبود مربیان مرد در مهد کودک ها

ورود آقایان ممنوع!

رئیس هلال احمر:
علاقه ای به بیمارستان داری نداریم

ایرنا : رئیس جمعیت هلال احمر گفت: خدمات برخی 
از مراکز درمانی هلال احمر ایران در خارج از کشــور 
کمتر از حد اســتاندارد اســت و اگر نمی توانیم خدمتی 
در سطح اســتاندارد ارایه دهیم، بهتر است آن خدمت اصلًا 

ارایه نشود.
سید امیر محسن ضیایی همچنین بیمارســتان داری را امری هزینه بر برای هلال 

احمر عنوان کرد و افزود: علاقه ای به ورود به حوزه بیمارستان داری نداریم.
وی گفت: هلال احمر باید وارد موضوعاتی شود که در آن دارای مزیت است.

وی با ذکر مثالی ادامه داد: به طور مثال خدماتی مانند توانبخشی که جمعیت هلال 
احمر ظرفیتش را دارد و در کشور نیز لزوم آن احساس می شود، باید مورد توجه قرار 

گیرد، این در حالی است که به طور جدی این ظرفیت ها لحاظ نشده است.

وزیر آموزش و پرورش انتقاد کرد
حافظه محوری، چالش فعلی آموزش 

کشور
ایســنا: وزیر آموزش و پرورش گفت: اگر کشــور آباد 
می خواهیم باید بیشــترین ســرمایه گذاری را در مدرسه 
داشته باشیم و به معلم به عنوان رکن اصلی مدرسه بهای زیادی 
بدهیم. دکتر فخر الدین دانش آشتیانی حافظه محوری را از چالش های آموزش 
فعلی دانست و بیان کرد: تفکر، اندیشه ورزی و کسب مهارت های لازم از نیازهای 

اصلی سنین کودکی است .
وی افزود: معلم باید به گونه ای عمل کند تا اندیشه ورزی دانش آموزان زمینه بروز 
پیدا کند، زیرا در صورت تجلی نیافتن این مهارت ها در سنین کودکی نمی توان 

انتظار داشت تا نیروی انسانی توانمند درآینده تحویل جامعه شود.

رئیس کمیته فقهی سازمان بورس اعلام کرد
ساخت 3 بیمارستان با استفاده از 

»اوراق وقف« 
تسنیم: رئیس کمیته فقهی سازمان بورس و اوراق بهادار 
با بیان اینکه »اوراق وقف« با اســتقبال خوبی در میان کادر 
درمانی از جمله پزشکان و پرســتاران مواجه شده است، گفت: با 
استفاده از این اوراق تاکنون ســه بیمارستان در مناطق مختلف در حال ساخت 
است. حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم افزود: اوراق وقف به گونه ای طراحی 
شده که اگر افراد، قدرت مالی برای وقف یک باغ یا ساختمان و مدرسه را به طور 
کامل ندارند، می توانند بخشــی از پول آن را بپردازند و در موقوفه شرکت کنند 
و این افراد با روحیه خیرخواهی که دارند، از این اوراق خریداری و در این سنت 

حسنه شرکت می کنند.

جامعه - محبوبه علی پور: چند ماهی است شاهد 
اصطکاک چشــمگیری میان دو وزارتخانه بهداشت 
و کار و رفــاه اجتماعی هستیم.چالشــی که از میانه 
آبان ماه سال جاری و با بررسی مواد 19 و 20 لایحه 
برنامه ششــم توســعه در خصوص تجمیع بیمه ها 
بی پرواتر خود را نشــان داد. البتــه در روزهای اخیر 
این مقوله با واکنش های مسؤولان این دو وزارتخانه 
در نشست های رسمی و رســانه ها جدی تر به چشم 

می خورد به طــوری که حال نه به عنــوان گلایه ها 
و یا اختلاف نظرهای متعــارف در بدنه دولت که به 
عنوان مسأله ای حساس در زمینه سیاستگذاری ها و 
تصمیم سازی ها خودنمایی می کند.چنانکه می توان 
انتظار داشت با شدت این روند در سطح کلان کشور 
شــاهد تغییرات و برنامه ریزی های جدی در مقوله 
سلامت و رفاه جامعه باشــیم. گرچه برخی متولیان 
امر محتاطانه این موضوعات را مباحث درون دولت 

می دانند . چنانکه یک مقام مسؤول در وزارت رفاه که 
نخواست نامش فاش شود می گوید: » این چالش ها 
ناشی از دو شیوه نگاه سکانداران این وزارتخانه ها به 
خدمت رسانی به مردم است و بنابر این نباید به عرصه 

رسانه ها کشیده شود. 
به هر روی بنابر شــواهد بســیاری از صاحبنظران 
دلیل این برخوردها را تنگناهای بودجه ای وزارت 
بهداشــت در اجرای طرح تحول سلامت می دانند.

طرحی که بــا وجود ضرورت اجــرای آن به دلیل 
رشد تورم در سال های اخیر، نیاز به بررسی بیشتر 
منابع داشــت. چرا که طی اجرای این برنامه بیش 
از نه میلیون نفر از حاشــیه نشین ها به جرگه بیمه 
شدگان افزوده شدند. این درحالی بود که قرار بود 

با اجرای طرح تحول باری از دوش مردم برداشته 
شود پس نمی شد انتظار داشت منابع این طرح را 
مردم بپردازند. همچنین خزانــه دولت نیز آنقدر 
قــوی نبود که پاســخ هزینه های بی حســاب این 
طرح را بدهد. چراکه با اجرای طرح یادشده وزارت 
بهداشــت و درمان با انبوهــی از مطالبات فعالان 
حوزه سلامت روبه رو شد که منابع تعریف شده ای 
برای پرداخت آن ها وجود نداشت.« چنانکه امروز 
گفته می شــود بدهي بیمه ها به وزارت بهداشت به 

11 هزار میلیارد تومان رسیده است.
اینگونه به اعتقاد کارشناســان حوزه رفاه اجتماعی؛ 
وزارت بهداشــت برای جبران کســری منابع خود 
چشم به جیب سازمان های  تأمین اجتماعی و بیمه 

سلامت دوخته که از قضا با مشکلات چندان کمتری 
در سال های گذشــته مواجه نبوده اند. به طوری که 
ربیعی ،وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در تازه ترین 
گفت و گوهای خود به گوشه هایی از چالش های حوزه 
وزارتی خود اشــاره کرده و گفــت :72 هزار میلیارد 
بودجه تامین اجتماعی در سال 95 بود و ما باید 7 هزار 
میلیارد از مالیات ها دریافت می کردیم که با توجه به 
وضعیت بد بازار این مبلغ دریافت نشــده است و ما 
فقط 42 هزار میلیارد تومان از مردم جمع کردیم. به 
هرحال گرچه نمی توان منکر مشکلات دستگاه های 
دولتی شد اما باید توجه داشت برنامه ریزی ها باید به 
گونه ای باشد که کمترین هزینه های اقتصادی و روانی 

را به مردم تحمیل کند.

اصطکاک روز افزون دو وزارتخانه بهداشت و کار و رفاه اجتماعی

برای یک مشت بودجه بیشتر

خبر

در چند سال اخیر با افزایش آمار معلمان خانم، این 
عده حالا مجبورند در کلاس ششم مدارس پسرانه 
تدریس کنند، حال آنکه این حق آموزشی و عاطفی 
پسرهاســت که با معلمان مرد همانندی و همدلی 

کنند و مثل آن ها شوند و اقتدار پیدا کنند. 
* کودکان با الگوهای هماهنگ با جنســیت 

خود روبه رو شوند
یک استاد دانشــگاه در گفت و گو با قدس می گوید: 
یکی از مهم ترین عوامل در شکل گیری شخصیت 
کودکان، نقش الگوپذیری آن ها از افراد مهم زندگی 
اســت و پس از والدین، مهم ترین اشــخاصی که 
نقش بســیار مهمی در شــکل گیری رفتار، اخلاق 
و شــخصیت کودکان دارند، مربیان مهد کودک و 

معلمان مدارس هستند .
دکترحســین اکبری امرغــان می افزایــد: رابطه 
دانش آموز با معلم، یک رابطه معنوی و عمیق است، 
به گونه ای که حتی می تواند شیوه زندگی دانش آموز 
را شکل دهد. بنابراین دانش آموزان برای شکل دهی 
به شخصیت خود بر اساس نقش های جنسیتی هم، 
نیاز به یک الگوی همجنس خود دارند. دانش آموزان 
پس از اتمام تحصیل، نقش های زیادی را در جامعه 
بر عهده می گیرند و نقش والد بودن، شــاغل بودن، 
مرد یا زن بودن، نقش هایی است که افراد باید آن ها 

را بر عهده بگیرند.
* آموزش و پرورش توازن را برقرار کند

با توجه به این جنبه از شکل گیری شخصیت و رفتار، 
می توان گفت، همانند سازی جنسیتی زمانی بهتر 
صورت می گیرد که کودکان با الگوهای هماهنگ با 

جنسیت خود روبه رو شوند و ویژگی های شخصیتی 
آنان را وارد شــخصیت خود کنند و در صورتی که 
معلم دوره ابتدایی نیز همجنس خود کودک باشد، 
این امر می تواند جریان شکل گیری هویت جنسی را 

در کودکان تقویت کند.
عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس هم 
معتقد است: تعادل و توازن در تعداد مربیان مقاطع 
تحصیلی ابتدایی و پیش دبستانی باید رعایت شود.

محمد باســط درازهی 
می گوید: اما اکنون وضع 
فرق کرده و به یک سنت 
تبدیل شده که زنان در 
این مقطع بــه تدریس 
بپردازنــد، بنابرایــن 
آموزش و پــرورش باید 
با برنامه ریــزی صحیح 
این توازن را برقرار کند، 
زیرا پسران از مردان الگو 

می گیرند.
*ورود آقایان ممنوع

مدیر کل پیش دبستانی 
وزارت آموزش و پرورش 

در این باره به خبرنگار مــا می گوید: در حال حاضر 
تمامی نیروهای شــاغل در پیش دبســتانی ها زن 
هستند و در مهدهای کودک حضور مردها ممنوع 
است، اما مؤسســان پیش دبســتانی های پسرانه 
غیردولتی که زیر نظر آمــوزش و پرورش فعالیت 

دارند، مردها هستند که البته آمارشان کم است.

رخســاره فضلــی ضمــن پراهمیت برشــمردن 
الگوپذیری کودکان از بزرگسالان همجنس تأکید 
می کند: همان طور که فرزندان در خانواده در حال 
تربیت شدن و همانندسازی با پدر و مادر هستند، 
در فضای رســمی تعلیم و تربیت هــم این اصول 

حاکم است .
وی همچنین در پاســخ بــه این پرســش که آیا 
دســتورالعمل یا بخشــنامه ای مبنی بــر الزام به 
کارگیــری زنــان در پیش 
دبســتانی و یا پایه های اول 
تا سوم ابتدایی وجود دارد، 
می گوید: چنین بخشنامه و 
یا دستورالعملی وجود ندارد، 
اما به صورت عــرف در این 
مقطع بیشتر خانم ها مشغول 

به کار هستند.
مدیــرکل پیش دبســتانی 
وزارت آمــوزش و پرورش 
ضمن تأکید بر وابســتگی 
بــه  کــودکان  عاطفــی 
مادرانشــان می افزایــد: در 
دنیا این نگاه وجود دارد که 
بچه ها با شیب ملایم به سمت تعلیم و تربیت نیمه 
رسمی و رسمی سوق داده شــوند، به همین دلیل 
معلمان زن می توانند فضای عاطفــی لازم را برای 

کودکان ایجاد کنند.
امــا در همان زمان هم لازم اســت کــه بچه ها در 
هویت یابی جنســی دچار مشــکل نشــوند و این 

هویت یابی باید به نحوی مدیریت شــود که به رغم 
وجود مربی زن در کار با کودک فرصت هایی ایجاد 
شود که پسرها با مردها در ارتباط باشند، تفاوت ها را 
درک کنند و همانندسازی کنند، به همان اندازه ای 
که در خانه نیز نیاز داریم پســران با پدرانشــان در 

ارتباط باشند. 
* بستر لازم در زمینه حضور آقایان مهیا نشده 
وی معتقد است: این باور علمی همواره وجود دارد 
که شاکله و چارچوب اصلی شخصیت و هویت تا سن 
هشت سالگی برای کودک شکل می گیرد و ادامه آن 
تا زمان بلوغ و بعد از آن خیلی نمی توان در هویت آن 
دستکاری کرد. اما از طرفی تک جنسیتی بار آوردن 
کودکان، چه پسر و چه دختر، توازن مسیر شناختی و 
تعالی کودک را مخدوش می کند و در فضای تربیتی 
حاکم نیز این تعادل و توازن باید وجود داشته باشد.

مدیرکل پیش دبســتانی وزارت آموزش و پرورش 
می گوید: شاید تاکنون بستر لازم در زمینه حضور 
آقایان در دوره پیش دبستانی مهیا نشده است، گرچه 
که در حال حاضر، مؤسســان مراکز پیش دبستانی 
پســرانه، مردها هســتند. فضلی تأکید می کند:در 
سال تحصیلی 95-94 حدود 42 هزار کلاس پیش 
دبستانی داشــتیم و طبق قانون این آمار مربوط به 
یک ســال قبل از ورود کودکان به دبســتان است. 
وی آمار نوآموزان سال قبل را 750 هزار نفر و آمار 
مربیان پیش دبستانی سال قبل را نیز حدود 42 هزار 
نفر اعلام می کند که این مربیان طبق ساختار تعریف 
شــده در آموزش و پرورش باید حدود 200 ساعت 

دوره های مختلف و تخصصی را بگذرانند.

3000737274
 سامـانـه پیـامکـی
 صـفـحه اجـتماعی

انتقادها، پیشنهادها و ایده های خود را از 
 طریق  این پیامک 

به گروه اجتماعی ارسال فرمایید.

نکته

چرا در مهد کــودک ها تنهــا مربیان زن 
حضور دارند؟ ایــن موضوع صرفنظر از 
درستی و یا نادرستی پاسخ آن پرسشی 
اســت که در ذهن برخــی از والدین که 
به نقش آفرینی موثرتر ایــن مراکز در 
تعلیم و تربیت فرزندانشان امید دارند 
نقش بسته است.گزارش پیش روی ما 
به ارایه نظرات کارشناسان و مسوولان 

مربوط می پردازد.
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»مشهد 2017« چشم  به چانه زنی ها دوخته است
فرهنگ/زهــرهکهندل  این روزها بحث 
بر سر بود یا نبود اعتباری برای رویداد »مشهد 
2017« در لایحــه بودجه 96 به بحثی جدی 
بدل شده است. نایب رئیس کمیسیون برنامه و 
بودجه مجلس از حذف جــدول 17 در لایحه 
بودجه خبر داده اســت که  اعتبارات »مشهد 
2017« نیز در ذیل این جدول گنجانده شــده 
بود. ماجــرای حذف این ردیف بودجه ای باعث 
شــد تا عالی ترین مقام مســؤول در خراسان 
رضوی نامه ای را به رئیس مجلس بنویســد تا 
بتــوان این ردیف اعتباری را در بودجه ســال 
آینده گنجاند. دلیل اعضای کمیســیون برنامه 
و بودجه برای حذف جدول 17 از لایحه بودجه 
96، محدودیت های بودجه ای و نداشتن رضایت 
از عملکرد دســتگاه هایی که این بودجه به آنها 

اختصاص می یافت، عنوان شد. 

  حذف ردیف بودجه هنوز رخ نداده است
مدیــرکل فرهنــگ و 
ارشاد اسلامی  خراسان 
عنــوان  بــه  رضــوی 
وزارتخانــه  نماینــده 
فرهنگ و ارشاد اسلامی 
 در اجرای سیاست های 
رویداد »مشهد 2017« در این باره به خبرنگار 
مــا می گوید: بحث حذف ردیــف بودجه هنوز 
اتفاق نیفتاده و فقط کمیسیون برنامه و بودجه 
نظر خودش را گفته اســت.  به گفته ســعید 
سرابی، استاندار خراسان رضوی به صورت جدی 
موضوع را در دست پیگیری دارد و مکاتباتی را 
هم در این باره انجام داده اســت. جلسه ای هم 
با معاون سازمان مدیریت و برنامه ریزی تشکیل 
شد که استاندار هم با آنها مذاکراتی داشت. از 
سوی دیگر، مســؤولان وزارت فرهنگ و ارشاد 
هم در حال رایزنی و پیگیری موضوع هستند.  
او ضمناً گفت که اعتبار این رویداد به 2 شکل 
دیده شــده است؛ یکی اعتبار در حوزه عمرانی 
که رقم پیش بینی شــده در جدول 17 لایحه 
بودجه بوده و کل ردیف جدول 17 حذف شده، 

بنابراین تصمیمی  برای حذف بودجه پایتخت 
فرهنگی نبوده اســت. ثانیــاً اعتباری هم برای 
حوزه هزینه ای این رویداد پیش بینی شده که 
آن اعتبار در لایحه بودجه حذف نشده است و 

امیدواریم در بودجه سال 96 مصوب شود. 

  اعتبار 10 میلیارد تومانی هنوز هست 
سرابی معتقد است: اینکه گفته شود دبیرخانه 
رویداد »مشــهد 2017« در این باره کم کاری 
داشته، حرفی غیررسمی  است چون نمایندگان 
مجلس ســخنگوی رسمی  برای بررسی بودجه 
ندارند که آن ســخنگو، دلیــل حذف اعتبار را 
در بودجه پایتخت فرهنگی جهان اسلام اعلام 
کرده باشــد. باز هم تأکیــد می کنم که بودجه 

پایتخت فرهنگی حذف نشده بلکه جدول 17 
حذف شده اســت.  به گفته سرابی، برون داد و 
مجموعه فعالیت های رویداد »مشــهد 2017« 
مشخص اســت و آغاز رســمی  این رخداد 5 

بهمن ماه خواهد بود. پس در زمان آغاز رسمی  
باید نظر داد که چه فعالیت هایی انجام شــده 
است.  او در پاســخ به این پرسش که با توجه 
بــه گرفتــن میزبانی اجــلاس وزرای فرهنگ 
کشــورهای اسلامی  از مشــهد، آیا تغییری در 
روند برنامه ها ایجاد شــده اســت، خاطرنشان 
می کنــد: این بحثی تکراری اســت. وزیر وقت 
ارشاد مکرر به این موضوع پاسخ داده که مسأله 
اجلاس جدای از پایتخت فرهنگی جهان اسلام 
اســت. البته در افتتاحیه ایــن رویداد یعنی 5 
بهمن ماه اجلاســی با حضور بیش از 200 نفر 

از میهمانان خارجی  برگزار می شود. 
او درباره محل تأمین اعتبــارات افتتاحیه این 
مراسم )با توجه به اینکه امسال بودجه خاصی 

برای این رویداد در نظر گرفته نشده( می گوید: 
در ســال 95 مصوبه هیأت دولت این اجازه را 
به دستگاه ها داد تا 10 درصد از اعتبارات خود 
را صرف طرح ها و برنامه های پایتخت فرهنگی 
کنند. در این راســتا وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی بخش اصلی هزینه های مراسم افتتاحیه 
رویداد »مشــهد 2017« را تأمین کرده که در 

حال برنامه ریزی اجرایی هستیم. 
او با بیــان اینکه اعتبار »مشــهد 2017« در 
لایحه بودجه 96 حذف نشــده است، می گوید: 
امیدواریم هزینه عمرانی این رویداد با پیگیری 
مسؤولان استانی و هیأت دولت در جای دیگری 

از لایحه بودجه دیده  شود. 
به گفته ســرابی برای این رویــداد بین  المللی 
در حــوزه عمرانی، 26 میلیارد تومان اعتبار در 
ذیل جدول 17 پیش بینی شده بود و اعتبارات 
هزینه ای ایــن رویداد هــم 10 میلیاردتومان 
پیش بینی شده که این رقم حذف نشده است؛ 
اگرچه این ارقــام تا تصویب لایحه بودجه 96، 

رسمی  نیستند. 

 فقط یک آرم روی سربرگ ها 
کمیســـیون  رئیــس 
مجلــس  فرهنگــــی 
می گویـــد: دولت هــا 
حرف هـــای قشــنگ 
واقعیت  امـــا  می زنند 
چیـــزی اســت کــه 
در لایحه بودجه پیش  بینی می شــود و قبول 
داشتن و نداشــتن موضوعی را باید در لایحه 
بودجه ببینیم. نصرالله پژمان فر ادامه می دهد: 
بارها اعلام کردم که محصول مصوبات مشهد 
روی   »2017 »مشــهد  آرم  فقــط   2017
ســربرگ های استانداری بوده و هیچ دستاورد 
دیگری نداشــته اســت. او اضافــه می کند: 
 مــن مخالف بودم که این قدر شــعاری درباره 
»مشــهد 2017« برخورد شود. در سال هایی 
کــه باید بودجــه ای برای »مشــهد 2017« 

تخصیص داده می شد این امر محقق نگشت.

فرهنگ

کوتاه و خواندنی

ایسنا:معاون پژوهش و فناوری وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با بیان اینکه 
مجموعه های تحت عنوان مشاوره تهیه پایان نامه و مقاله فاقد مجوز هستند، 
از پیگیری قضایی برای برچیده شــدن کنفرانس های متفرقه در کشور خبر 
داد. وحیــد احمدی گفت: بــرای برخورد با تخلفات در داخل دانشــگاه ها، 
انتهــای اواخر ســال 93 وزارت علوم آیین نامه ای را ابــلاغ کرد که معاونت 
پژوهشــی دانشگاه ها مســؤولیت برخورد با متخلفان علمی اعم از استاد یا 

دانشجو را دارند. 

برخورد با شرکت های مشاوره پایان نامه 

تسنیم:مدیــر دفتر مجامع و تشکل های وزارت ارشاد از انتخاب 50 عنوان 
کتــاب جدید در طرح »گرنــت« خبر داد و گفت: شــمار کتاب های مورد 
حمایت به 97 عنوان رســیده اســت. علی فریدونی  گفت:  در جلسه هفته 
گذشــته 50 اثر دیگر برای حمایت در قالب طرح گرنت انتخاب شدند که از 
این 50 عنوان کتاب، 44 عنوان مشــمول دریافت گرنت برای ترجمه شده 
و 6 عنوان نیز که پیش از این ترجمه شــده اند، که در قالب خرید حمایت 

خواهند شد.

۵۰ عنوان جدید دیگر مشمول »گرنت« 

مهر:»خاله جــان دی دو و چندتا گــردو« یک قصه منظــوم از مصطفی 
رحماندوست است که با تصویرگری اکبر نیکان پور و به همت کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان برای گروه ســنی الف و ب )3 تا 9 سال( منتشر 
شده اســت. این قصه منظوم، گونه ای دور و تسلســل را به بچه ها آموزش 
می دهد و شــبیه به ترانه فولکلوریک »گندم گل گندم ای خدا« است. این 
کتاب در 24 صفحه تمام رنگی و شــمارگان 5 هزار نسخه به قیمت 5 هزار 

تومان در نمایشگاه بین المللی کتاب تهران عرضه می شود.

رحماندوست و کتاب جدید 

مسابقهکتابخوانیآثارهوشنگمرادیکرمانیبرگزارمیشود

تلاش های یک ناشر برای حمایت از مؤلف

فرهنگ: با توجه به شرایط حاکم بر بازار نشر، ناشران تلاش های زیادی می کنند تا آثار و محصولات 
فرهنگی شان را به مخاطب عرضه و معرفی کنند. از آن جایی که دوام ناشر بستگی به فروش محصولات 
و بازگشــت سرمایه اش دارد، ناشر تلاش می کند آثارش را به شــیوه های متعدد  به جامعه کتابخوان 
عرضه کند.  با توجه به گســترش فضای مجازی در جامعه شــیوه های معرفی کتاب برای ناشــران متنوع شده و 
ناشران سعی می کنند از این فضا در جهت بازاریابی آثارشان استفاده کنند. اما بعضی ناشران پا را فراتر گذاشته اند 
و سعی می کنند به روشی کاملًا فرهنگی از اثر و نویسنده حمایت کنند و در عین حال خوراک فرهنگی خوبی هم 
به مخاطبان بدهند. نشر معین که ناشر اختصاصی آثار هوشنگ  مرادی کرمانی است با برگزاری مسابقه کتابخوانی 
آثار مرادی کرمانی، تلاش کرده است از این نویسنده حمایت کند و در عین حال جامعه مخاطب آثار او را که بیشتر 
دانش آموزان هستند ترغیب به خواندن کتاب های این نویسنده کند، براین اساس مسابقه کتابخوانی آثار هوشنگ 
مرادی کرمانی در مدارس کرمان برگزار خواهد شد. لیما صالح رامسری؛ مدیرمسؤول انتشارات معین به ایبنا توضیح 
داده که معاونت آموزشــی آموزش و پرورش اســتان کرمان در قالب برنامه ای برای افزایش گرایش دانش آموزان 
به کتابخوانی و آشــنایی بیشتر با آثار مرادی کرمانی، این مسابقه را برگزار می کند. بر این اساس معاونت آموزشی 
آموزش و پرورش اســتان کرمان، پوســتری از آثار مرادی کرمانی را در اختیار مدارس قرار داده و از نشــر معین 

خواسته است که مجموعه آثار این نویسنده را برای مدارس متقاضی ارسال کنند.  
این مســابقه در قالب سه مرحله انجام می شود. یک مرحله برای دانش آموزان ابتدایی در بهمن  و یک مرحله برای 
دانش آموزان دبیرستانی که در اسفند برگزار می شود. سپس در اردیبهشت 1396 از برگزیدگان تقدیر خواهد شد.

دنیای نشر

گفت و گو

خــبر

ترجمه»هریپاتر«رانپذیرفتم

نکوداشتباستانیپاریزیبرگزارمیشود

فرهنــگ/خدیجهزمانیان 
شــقایق قندهاری مترجم کتاب 
از آنکه بخوابم«  پرفروش »پیش 
نوشــته اس جــی واتســون، با 
ترجمه هــای متعــدد از یک اثر 
ادبی موافق نیســت. این مترجم 

می گوید: »مترجم اگر دلایل محکمی  برای ترجمه دوباره از یک اثر 
نداشته باشد، نباید آن را ترجمه کند. گذشت سال ها از ترجمه اول 
و تغییر زبان فارســی و ارایه یک ترجمه بهتر دلایلی است که باعث 

می شود اثر ادبی نیاز به ترجمه دوباره داشته باشد.«  
مترجــم »گریزپا«- مجموعه داســتانی از آلیــس مانرو- همچنین 
درخصــوص توجه خاصی که ناشــران و مترجمان بــه آثار جایزه 
گرفته خارجی دارند هم گفت: »جایزه گرفتن یک اثر ملاک برتری 
آن نســبت به سایر آثار نیســت؛ چون در همه جای دنیا سلایقی بر 
جایزه ها حاکم اســت و همین مسأله اثبات می کند که لزوماً یک اثر 

جایزه گرفته با مخاطب ارتباط برقرار نمی کند.«
به گفتــه قندهــاری مهم ترین عامل انتخاب یک اثــر برای ترجمه، 
دوست داشتن اثر توسط وی اســت. وی می گوید: »زمانی که هری 
پاتر به بازار آمد، ناشران ترجمه آن را به من پیشنهاد دادند، اما من 
چون مجموعه هری پاتر را دوست نداشتم دست به ترجمه آن نزدم، 
با آنکه می دانســتم فروش آن تضمین شده اســت و در ایران بازار 
خوبی دارد.« این مترجم ترجمه های شــتابزده را مهم ترین معضل 
امروز ترجمه می داند و معتقد است: »ترجمه های شتابزده ای که در 
بازار کتاب موجود است، مخاطب را نسبت به آثار ترجمه بی اعتماد 
می کند و به نظر من اگر کپی رایت توســط ما به رســمیت شناخته 
شــود، همه این مشکلات حل خواهد شد و نشــر ما روندی کاملًا 
حرفه ای به خود می گیرد. در این صورت تنها افراد صاحب تخصص، 

علاقه مند و جدی در این حیطه خواهند ماند«.

فرهنگ: آیین نکوداشــت محمدابراهیم باســتانی پاریزی با عنوان 
»دریا در کویر« در فرهنگسرای نیاوران برگزار می شود.

آییــن نکوداشــت نــود و دومیــن زادروز زنده یــاد محمدابراهیم 
باســتانی پاریزی شاعر، پژوهشگر، نویسنده، تاریخ دان، موسیقی پژوه 
و از اســتادان برجسته دانشگاه تهران با عنوان »دریا در کویر« فردا 

ساعت 1۸:30 در فرهنگسرای نیاوران برگزار می شود.
این مراسم با سخنرانی ناصر تکمیل همایون، مرتضی هنری و حسن 
حضرتی و با حضور شــاگردان اســتاد و اعضای خانــواده پاریزی و 

همچنین علاقه مندان به تاریخ و ادبیات برگزار خواهد شد.
در بخشــی از این برنامه مسعود جاهد، ســجاد مهربانی و علیرضا 
گلبانگ به اجرای موسیقی در قالب تک نوازی و دونوازی می پردازند 
و تصاویر مستندی از زندگی و آثار  دکتر باستانی پاریزی نیز پخش 

خواهد شد.
محمد ابراهیم باستانی پاریزی سال 1304 در پاریز از توابع شهرستان 
سیرجان در استان کرمان متولد شد و با اخذ مدرک دکترای تاریخ 
در دانشــگاه تهران و با ارایه پایان نامه ای دربارۀ ابن اثیر وارد فضای 
پژوهش و نویسندگی شد. وی کار خود را در دانشگاه تهران از سال 
133۸ با مدیریت مجله داخلی دانشکده ادبیات شروع کرد و تا سال 
13۸7 استاد تمام وقت آن دانشگاه بود. دکتر باستانی پاریزی پنجم 

فروردین 1393 در بیمارستان مهر تهران دیده از جهان فروبست.

نکته
درحالیکــه مقامــات اجرایــی به 
مردم اطمینان می دهند که بودجه 
ندارد  مشــکلی  »مشهد2017« 
و تأمیــن خواهد شــد اما رئیس 
کمیســیون فرهنگــی مجلس با 
انتقاد از کــم کاری دولت، در این 

زمینه خوش بین نیست
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هنر: جشــنواره فیلــم کوتاه 
دینــی »رویش« اعــام کرد 
25 فیلــم به بخش مســابقه 
جشــنواره  دهمین  پویانمایی 

»رویش« راه پیدا کردند.
به گزارش ســتاد خبری این 
جشنواره، هیأت انتخاب بخش 
پویانمایی شامل احسان کاوه، 
امین  محمــد  و  امیرمهــران 
همدانــی، از بیــن 150 اثــر 
پویانمایی که در دو بخش ملی 
و جوانه های دهمین جشنواره 

فیلم کوتاه دینی رویش شــرکت کرده بودنــد، 25 اثر پویانمایی را 
برای حضور در دهمین جشــنواره فیلــم کوتاه دینی رویش معرفی 

کرد.
اسامی 16 اثر پویانمایی راه یافته به جشنواره، در بخش ملی عبارتند 
از: پســرک ساخته مونا عبدالله شــاهی، اعتقاد ساخته امیر واحدی، 
دالکه اثرنسیم عینی،جنگ جهانی سوم اثرعبدالامیر سبیعی، هراس 
ساخته جال نعیمی ،رؤیای بیداری اثرشفیقه آسانی، حس مشترک 
از محمد حســن عرفان منش ،آنتراکت ســاخنه ســید محمدرضا 
خردمندان، مجلس آیینه از مهدی آقاجانی، یک دلخوشــی کوچک 
به کارگردانی مهناز یزدانی، میزبان خورشــید ســاخته حمیدرضا 
ایزدی قدوســی ، ناگهان باد بر می خیزد اثرادریس سامانی، مدافع 
عشق ســاخته جال نعیمی،هشتم رهی کارسید نورالله رضوی، راز 
ماهی قرمز اثر سیدامیر غبار آستانه، زوم این ساخته مشترک حمید 
خلوتی و حمید برزویی. همچنیــن هیأت انتخاب بخش پویانمایی 
از بین آثار رســیده در بخش جوانه ها نیز 9 اثر را برای شــرکت در 
جشنواره معرفی کردند. این آثار شــامل فناوری ما ساخته احسان 
توســلی زاده ، لایت سایت کاری از سیدمسلم طباطبایی،دست های 
کوچک به کارگردانی مهدی خروشــی ،طعــم نارگیل اثر معصومه 
جمهوری ، سیب کاری از نداسادات میرمحمدی ،محمد)ص( اثر منا 
شکری پیوندی ، زیر پوست برف ساخته لیا وفادار قهفرخی،ماشین 
شیطان ساخته مجتبی اسماعیل زاده و مستوره به کارگردانی شکیبا 
مهدویان اند. دهمین جشــنواره فیلم کوتاه دینی »رویش«، 27 الی 

30 دی ماه در پردیس سینمای هویزه برگزار خواهد شد. 

گــزارش خبری

25 فیلم در بخش مسابقه پویانمایی 
جشنواره رویش 

هــنر

با مهران غفوریان کارگردان مجموعه تلویزیونی »همسایه ها«

هنوزخودمرابچهتلویزیونمیدانم
 هنــر/ محمدعلی میرزایــی  »مهران 
غفوریــان« را همــه دوســتداران تلویزیون و 
ســینمای کمدی ایران می شناسند؛ بازیگری 
کــه کارش را بــا مجموعــه طنــز داریوش 
کاردان آغــاز کرد و خیلــی زود عاوه بر بازی 
در مجموعه های طنز، بــه جرگه کارگردانان 
تلویزیونی پیوســت. از ســال 1376 بود که 
برنامــه »گل هــا« را ســاخت و پــس از آن 
»حرف توحرف« را کارگردانی کرد و سپس در 
برنامه 1377 با مهران مدیری هم بازی شــد و 
پس از آن »این چندنفــر« را کارگردانی کرد 
که در بین مردم به نام هژیرها معروف شــده 

بود.
مجموعه ای کــه باعث شــهرت وی به عنوان 
بازیگر و کارگردان شــد، سریال »زیر آسمان 
شــهر« بود که آغازی شد برای پخش هرشب 
ســریال ها در تلویزیــون. بــا موفقیــت این 
مجموعه، غفوریان تصمیم به ســاخت سری 
دوم و ســوم این مجموعه گرفــت. غفوریان 
ســپس در ســال 82 شــروع به ساخت یک 
سریال نود شــبی دیگر به نام »ورود ممنوع، 
ممنوع« کرد که ساخت آن پس از پخش چند 
قسمت از سوی مدیر وقت گروه فیلم و سریال 

شبکه پنج سیما متوقف شد.
وی همچنین در مجموعه هایی همچون: »در 
حاشیه«، »ســیگنال موجود اســت«، »خانه 
اجــاره ای«، »راه دررو« و... هم بازی کرده که 
بازی هایش برای مخاطبان تلویزیون آشناست. 
او اخیــراً کارگردانی و بازیگری یک ســریال 
دیگــر را نیز به نام »همســایه ها« به کارنامه 
کاری خود اضافه کرده اســت. در این سریال 
سیدجواد رضویان، سیروس گرجستانی، بهاره 
رهنما و... ایفای نقش می کنند. به انگیزه پخش 

این سریال با او گفت وگو کرده ایم.

 چطور شــد که دوباره بعد از مدتی 
حضــور در عرصــه بازیگری تصمیم 
را  ایــن مجموعه  کارگردانی  گرفتید 
برعهده بگیرید؟ با توجه به اینکه اوایل 
کار حتی به دلایل فشار کار، چند روزی 

در بیمارستان بستری شدید.
بنده 15 ســال پیش در تلویزیون کارگردانی 
کــرده ام و هنــوز هــم  واقعاً خــودم را بچه 
تلویزیــون می دانــم. در اصل خــودم به این 
معتقد هستم که در همین رسانه رشد کرده ام 
و همــواره یکی از دغدغه هــای زندگی ام این 
بوده که اثری با مضمون اجتماعی و فرهنگی 
بسازم. دوم اینکه دوســت دارم باعث شادی 
مردم شوم. کارگردانی این سریال هم به طور 

اتفاقی بود و به قولی قســمت بــر این بود که 
بنده این ســمت را عهده دار شوم. من در این 
ســریال ابتدا قرار بود به عنوان بازیگر حضور 
داشته باشــم، ولی بنا بر تصمیمات تلویزیون، 
کارگــردان مجموعه تغییر کــرد و بنده جای 
آقای معیریان قــرار گرفتم و با تمام احترامی 
که برای ایشــان قایلم، کار را مجدداً شــروع 
کردیم. البته قرار بود من سریال »زیر آسمان 
شهر« را برای شبکه 3 بسازم، اما ساخت این 
سریال به تعویق افتاد و ان شاءالله سال آینده 

آن را شروع خواهم کرد.

بعــد از مدتی که بــه کارگردانی   
با کیفیت  برگشتید، نظرتان در رابطه 
برنامه ســازی و ســطح انتقال آن به 

مخاطب در وضعیت فعلی چیست؟
من همیشــه به این اعتقــاد دارم که ما باید 
سطح کارمان با کیفیت و مناسب شود. به نظر 
بنــده ماهواره هــا نمی توانند بــا تلویزیون ما 
رقابت کنند؛ به این دلیل که تلویزیون ما یک 

رسانه پاک و سامت است که با این 
دیگری  کانال  هیچ  در  مسأله 

مواجــه نیســتیم. البتــه 
نیســت  این  من  منظور 
که بنــای کار خود را بر 
ایــن بگذاریم که برنامه 
جذاب نســازیم و فقط 
نصیحت  را  مخاطــب 

کنیم، ولی همین 
که حرف زشت 

تلویزیون  در 
گفته  مــا 

نمی شود، این خود یک امتیاز مثبت است. من 
به این دلیل رســانه ملی را دوســت دارم که 
بسیار شریف اســت و امکان ندارد که نگران 
و مضطرب باشــیم که برنامه نامناسبی را در 
اختیار بیننده بگــذارد و تمام نیت قلبی من 
این است که برنامه خوبی تقدیم مردم کنیم. 
دغدغه من به عنوان کارگردان، فقط خنداندن 
مردم نیســت؛ بلکه می خواهــم در عین حال 
که باعث شــادی مردم می شــویم، خیلی از 
حرف هــا را هم به مخاطــب ارایه دهیم که با 
زبان طنز بهتر القا می شــود و اگــر به اینجا 
برســیم که مردم در عین شاد شدن، نکته ای 
را هــم بیاموزنــد، به نظرم به نقطــه مطلوبی 
رســیده ایم. خود بنده شــخصاً بازخوردهای 
خوبی را شــاهد بودم، ولی هنوز آن نقطه اوج 
مطلوبم را ندیده   ام و ان شــاءالله به آن مرحله 
هم می رسیم. البته به این دلیل که روزی 14 
ســاعت کار می کنیم و ضبط و پخش سریال 
را همزمــان انجام می دهیــم، کار یک مقدار 
برایمان ســخت است و اگر دو روز کار تعطیل 

شود، فشار سنگینی را باید متحمل بشویم.

 آیا به آن توقعی که از عوامل سریال 
داشتید، رسیده اید؟

ســختی هایی در کار ما وجود دارد؛ مثاً ما در 
دو روز یک قســمت را ضبط می کنیم که در 
یک روز پخش می شود، که امیدوارم به خاطر 
این ســختی ها، کیفیــت برنامه فــدای این 
وضعیت نشــود. این وضعیت ویژه ای برای این 
برنامه و قانون کار اســت و این طور نیست که 
ما متن ها را حاضرشــده کار کنیم؛ چراکه این 
شــرایط برای چنین کاری اصاً جذاب نیست؛ 
بــه این دلیل که در وضعیــت فعلی اگر مثاً 
یک مسأله روز پیش بیاید، من آن را می توانم 
در 5 قســمت آینده نشــان دهم، ولی اگر از 
قبل متنی حاضر کرده باشــم، فایده ای ندارد. 
می توان گفــت که کار ما مثل یــک روزنامه 
است. درباره ســؤالی که کردید به نظرم هنوز 
یک مقدار زود است که در رابطه با این مسأله 
قضــاوت کنیم، ولی مطمئنم با تمام تاشــی 
که کرده ایم، ان شــاءالله مورد اقبال مردم قرار 

می گیرد.

نکته
»همسایه ها«  تلویزیونی  سریال 
ســاختاری دارد کــه ماننــد یــک 
روزنامه می تواند به تحولات روز 
واکنش نشان بدهد. این ساختار 
البتــه مشــکلاتی هم بــرای تیم 
اجرایــی آن فراهم آورده اســت 
و باعث فشــار کاری زیادی شده 
اســت. »مهــران غفوریــان« که 
به خاطر فشار کار در این مجموعه 
چنــد روزی هــم بســتری شــد، 
درباره تازه ترین مجموعه ای که در 
تلویزیون ســاخته است، توضیح 
می دهد و تأکید می کند هدف او 
از بازگشت به عرصه کارگردانی 

فقط خنداندن مخاطبان نیست
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سراب آرزوها

زندان، فرجام ازدواج با عربده کشی
داماد  ساقی:  طوبی  قرمز-  خط 
نوجــوان بــا اتهام های ســنگینی 
دستگیر شده اســت. به قیافه اش 
نمی آیــد مرتکب چندیــن فقره 
شرارت، عربده کشــی، اخلال در 
نظم و امنیت عمومی شــده باشد. 
او چندی قبل هنگام پرســه زنی 
در کوچــه پس کوچه های نزدیک 

خانه شان دلباخته دختری دانش آموز شد که در کلاس سوم دبیرستان درس می خواند. 
دو سه روزی دختر را تعقیب می کرد و یک روز با موتور کنارش ایستاد و به او ابراز عشق و 
علاقه کرد. تقریباً هم سن و سال بودند و سرشاراز هیجان های خاص دوران جوانی. با این 
که هیچ کدام شرایط ازدواج نداشتند خیلی جدی تصمیم به ازدواج گرفتند. پسر نوجوان 
به خواستگاری دختر مورد علاقه اش رفت. خانواده دختر گفتند جوان هنوز برای ازدواج 
تو زود اســت، در عین حال مگر بزرگ تر نداری که برایت حرف بزند و به خواستگاری 
بیاید؟ پدر دختر خیلی جدی با این ازدواج مخالفت کرد. اما پسر نوجوان که یاد گرفته بود 
خواسته های خود را با عربده کشی و قدرت نمایی به کرسی بنشاند در مهم ترین مرحله 
و بزرگ ترین انتخاب زندگی خود که ازدواج بود نیز با گردن کشی جلو رفت.او شمشیر 
کشــید و با توســل به زور و تهدید دختر مورد علاقه اش را با خود برد و برای خانواده او 
پیغام فرستاد که اگر شکایت کنید یا پای پلیس را وسط بکشید با این که دخترتان را 
خیلی دوست دارم او را می کشم! بیچاره پدر دختر که عمری آبرومندانه زندگی کرده بود 
کوتاه آمد و این دو دلباخته به عقد هم درآمدند. پسر نوجوان احساس می کرد بزرگ شده 
است و می خواست در دوران نامزدی خودی نشان بدهد. او به فروشگاه لوازم خانگی رفت 
و وسیله ای خرید تا به عنوان هدیه به همسرش بدهد. حدود یک میلیون تومان زیر قرض 
رفته بود و در صدد جور کردن پول بود که یکی از دوستانش پیشنهاد داد مقداری مواد 
مخدر جابه جا کند. داماد مغرور، سرکش و زیاده خواه این کار را انجام داد. او در آخرین 
اقدام شرورانه خود و در پی نزاع خیابانی به منزلی حمله ور شد و محل را به آتش کشید 
و پا به فرار گذاشت. اما مأموران در کمتر از چند ساعت دستگیرش کردند. داماد نوجوان 
آنچنان برای همسرش ابراز دلتنگی می کرد که گویی جز او هیچ پشت و پناهی ندارد. این 
که چرا دختری دانش آموز و پسری که به قول پدر عروس خانم هنوز برای ازدواجش زود 
است تصمیم می گیرند با خشن ترین روش گام در مسیری بگذارند که سرنوشت شان را 
چنین تباه می سازد جای سؤال و تأمل دارد. شاید و البته احساس تنهایی باعث شد آن ها 
چنین تصمیمی بگیرند و ازدواج نافرجام شان در کمتر از 30 روز به مرحله ای برسد که 
حصار حبس آن ها را از همدیگر دور سازد. داماد جوان بچه طلاق است و پاسوز اعتیاد به 
مواد مخدر. او در شرایطی رشد کرد قد کشید که هر لحظه حس می کرد باید خودش را 
ثابت کند و بگوید من هم هستم و از آنجا که راهنمای خوبی نداشت برای اثبات خودش 

قدم در مسیر کجروی گذاشت.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

کشف جمجمه انسان 
در کانال آبی در مشهد

خط قرمز: جمجمه و بخشی از اســتخوان های یک انسان در 
جریان لایروبی کانال آبی در حوالی بلوار جانباز مشهد کشف شد.
به گزارش خبرنگار ما ساعت حدود 10 شب سه شنبه مأموران 
کلانتری آبکوه مشــهد طی تماس تلفنی شهروندان از کشف 
تعدادی استخوان و جمجمه کامل یک انسان در کانال آب بلوار 
جانباز باخبر شده و ضمن حضور در محل و انجام تحقیقات اولیه 

مراتب را به کاظم میرزایی بازپرس ویژه قتل عمد اطلاع دادند.
در تحقیقات مأموران مشخص شد یکی از کارگران شهرداری 
هنگام لایروبی این کانال آب ابتدا با چند تکه استخوان مواجه 
شــده که چون مشــخص نبوده مربوط به پیکر یک انســان 
می باشــد، بی تفاوت به کار خود ادامه داده است اما چند متر 
جلوتر با پیدا شــدن جمجمه ای کامل، دست از کار کشیده و 

بلافاصله موضوع را به مأموران پلیس خبر داده است.
بنابراین گزارش با دســتور مقام قضایی، تمامی استخوان های 
مکشوفه از این محل برای معاینات دقیق تر و تعیین جنسیت، 
هویت و چگونگی مرگ صاحب استخوان ها، به پزشکی قانونی 
انتقال یافت و تحقیقات پلیسی و قضایی در این زمینه آغاز شد.

دستگیری عاملان دستبرد 
به 22 منزل ویلایی در مشهد

خط قرمز: با انهدام یک باند حرفه ای سرقت منازل در مشهد، 
تکلیف 22 مالباخته در این پرونده مشخص شد.

گزارش خبرنگار ما به نقل از فرمانده انتظامی خراسان رضوی 
حاکی است اعضای این باند در ساعات اولیه شب با سوءاستفاده 
از نبود صاحبخانه، اقدام به تخریب قفل در ورودی منزل آنان 
کــرده و پس از ربودن اموال گرانبها، زیورآلات طلا و وجوه نقد 

بی آنکه ردی از خود برجا بگذارند، متواری می شده اند.
سردار سرتیپ دوم بهمن امیری مقدم گفت: عملیات شناسایی 
و دستگیری این سارقان، به دنبال دریافت گزارش های متعدد 
دستبرد به منازل ویلایی شهر مشهد در دستورکار تیمی ویژه از 
کارآگاهان اداره مبارزه با سرقت پلیس آگاهی استان قرار گرفت.
این کارآگاهان با بررســی دقیق صحنه های جرم و محل های 
ســرقت و استفاده از شــیوه های نوین پلیسی به هویت یکی 
از ســارقان دســت یافتند و اندک زمانی بعد، محل اختفای 
او را شناســایی و وی را در حالی که مشــغول اســتراحت در 
مخفیگاهش بود، دســتگیر کردند. وی افزود: در بازرســی از 
این محل علاوه بر مقادیر قابل توجهی اموال مســروقه شامل 
زیورآلات طلا، تلویزیون و لوازم منزل، سه قبضه اسلحه شکاری 

غیرمجاز، یک قبضه کلت کمری، بی سیم و شوکر کشف شد.
فرمانده انتظامی خراســان رضوی گفت: متهم در چند مرحله 
بازجویی های علمی کارآگاهان، به ارتکاب 22 فقره سرقت شبانه 
از منازل ویلایی شهروندان مشهدی با همدستی خانمی جوان 
اعتراف کرد و اظهار داشت که اموال مسروقه را به سه نفر مالخر 

در شهرهای مشهد، سبزوار و تربت حیدریه فروخته است.

خط خبر

 خط قرمز- بهاره بختیاری: سخت مشغول کار بودم، 

می دانســتم اگر بخواهم چند لحظه ای سرم را با گوشی 

گرم کنم و جواب پیام های همسرم را بدهم، در آن هوای 

سرد مشتریان باید ساعتی را در صف منتظر بمانند، در 

همان لحظه یکی از مشتریان با صدای رسا همراه با خنده 

گفت: نمی دانم کی 3 میلیون تومان به حساب من واریز 

کرده، چند دقیقه بعد 2 میلیونش برداشت شد اما الان 

چند ساعتی میشه 1میلیون از آن پول تو حساب من باقی 
مانده. شیطون داره وسوسم می کنه خرجش کنم.

هر چند که باورش برای همه سخت بود اما موضوع جالبی 

بود؛ اینکه در این دوره رکود و بی پولی یکی اشتباهی پولی 

به حسابت بریزد و سراغش را هم نگیرد. خسته از کار روزانه، 

به خانه رفتم، حوصله شنیدن هیچ موضوعی را نداشتم تا 

اینکه همسرم گفت چرا امروز جواب پیام های من را ندادی، 

می خواستم بهت بگم نمی دانم چرا امروز30میلیون ریال 

به حسابم واریز شد و بعد از چند ساعت 24 میلیون ریال 

از آن کم شد. نمی دانستم جوابش رو چی بدم، گفتم فردا 

موضوع را به بانک اعلام می کنم.خودم هم شوکه شده بودم، 

چطور ممکن بود چنین اتفاقی رخ بدهد، زمانی که موضوع 

با یکی از دوستانم که کارمند بانک است درمیان گذاشتم او 

مرا راهنمایی کرد که سریعاً موضوع را با پلیس فتا در میان 

بگذار چون در هفته گذشــته چندین نفر به بانک مراجعه 

کردند و سؤال تو را از ما پرسیدند. دلشوره عجیبی به جانم 

افتاد چند ساعتی مرخصی گرفتم و موضوع را با کارشناسان 

پلیس فتا در میان گذاشتم، آن ها هم عنوان کردند در پی 

دستگیری افراد فرصت طلبی هستند که از راه های مختلف 
به دنبال هک حساب ها هستند.

*واریز پول های سرقتی به حساب های متعدد

درهمین راســتا ضمن هماهنگی با معاونت دادســتان 

در امور فضای مجازی و سرپرســت دادســرای عمومی 

و انقلاب ناحیه دو مشــهد سراغ مهدی حقدادی قاضی 

ویژه جرایم رایانه ای )شعبه 233دادیاری( مشهد رفتیم، 

او به تشریح شــیوه کار باندی پرداخت که پس از خالی 

کردن حســاب هایی که مبالغ بالایی دارند این پول را به 

حساب های متعدد شهروندان واریز کرده و سپس برداشت 

می کنند و مبلغ اندکی در حساب می گذارند تا فرد دنبال 

ماجرا نگردد؛ آن ها آنقدر ایــن روند را ادامه می دهند تا 

درنهایت از حساب های خود پول را خارج کنند و ردیابی 

سرنوشــت پول مســروقه برای پلیس و دستگاه قضایی 
دشوار شود.

قاضی حقدادی می گوید: این افــراد فرصت طلب برای 

رســیدن به اهداف خود از بدافزارهای مختلف از جمله 

کیلاگر استفاده می کنند، آنها به روش های گوناگون به 

اطلاعات حساب های بانکی افراد دسترسی پیدا می کنند.

حقدادی در ادامه به شــهروندان توصیــه کرد: هیچ نرم 

افزاری از سایت های مشــکوک به ویژه نرم افزارهایی که 

پولی بوده اما در آن ســایت ها بصــورت رایگان قرار داده 

شده اند، دانلود نکنند. وی افزود: طی چند ماه گذشته ما با 

همکاری پلیس فتا به دنبال دستگیر کردن افراد این پرونده 

هستیم که تاکنون با اطلاعات بدست آمده توانستیم، 60 

میلیون از 208 میلیون تومان پول سرقتی را به مالباختگان 

بازگردانیم. دادیار شــعبه 233 دادسرای عمومی انقلاب 

اسلامی مشــهد گفت: متهم اصلی این پرونده در کشور 

یونان ردیابی شده است که ضمن شناسایی هویت واقعی 

وی مراتب از طریق پلیس بین الملل و دفتر امور بین الملل 

قوه قضاییه در دســت اقدام است.  حقدادی به شهروندان 

توصیه کرد: زمانی که پول از طرف یک فرد ناشــناس به 

حسابتان واریز شد، سریعاً به پلیس فتا اطلاع دهید.

واریز پول به حساب  شهروندان برای رد گم کنی

ردیابی مافیای سرقت اینترنتی از حساب های بانکی تا یونان

خط قرمز- مهدی کاهانی مقدم: یک داروخانه به دلیل 
فروش غیرمجاز متادون در مشهد پلمب شد.

فرمانده انتظامی مشــهد با اعلام این خبر به خبرنگار ما 
گفت: این داروخانــه در جریان اجرای مرحله دیگری از 
عملیات پلمب مراکز تهیه و توزیع موادمخدر در منطقه 
طرق این شهر شناسایی و در حضور جانشین سرپرست 

دادسرای انقلاب ناحیه 9 مشهد پلمب شده است.
سرهنگ محمد بوستانی خاطرنشان کرد: در این رابطه 
یک دکتر داروساز دستگیر و از وی مقادیر زیادی متادون 

غیرمجاز کشف و ضبط شد.
وی در تشریح عملیات ضربتی پلمب مراکز تهیه و توزیع 
موادمخدر گفت: در پی دریافت گزارشی مبنی بر پاتوق 

شــدن یک منزل مســکونی در محدوده شهرک طرق 
مشــهد برای معتادان پرخطر، تحقیقات پلیسی در این 
زمینه انجام و مأموران کلانتری 32 طرق پس از اطمینان 
از صحت موضوع، روز دوشنبه با هماهنگی قضایی وارد 

عمل شدند.
وی افزود: در این عملیات ضمن دســتگیری گرداننده 
محــل و 10 معتاد پرخطــر، در بازرســی از این منزل 
مقادیــری موادمخدر به همراه آلات و ادوات اســتعمال 
آن کشف شد که با حضور جانشین سرپرست دادسرای 

انقلاب این منزل مسکونی نیز پلمب شد.
این در حالی اســت که بنا به گفته قاضی خدابخشی در 
عملیات روز دوشنبه نیروهای انتظامی و بسیج علاوه بر 

منزل و داروخانه مذکور 36 مرکز فروش موادمخدر دیگر 
در این منطقه پلمب شد.

وی افــزود: همچنیــن در عملیاتی با حضــور مأموران 
کلانتری و بســیج کمیــل 16 مرکز خرده فروشــی و 
استعمال موادافیونی پلمب و 8 معتاد پرخطر و دو متهم با 

مقادیری موادمخدر دستگیر شد.

متادون فروشی در داروخانه را تخته کرد
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خط حادثه

با همکاری ستاد دیه و خیران
روزنامه قدس زمینه ساز آزادی 

سومین زندانی دیه شد
خط قرمز- بهاره بختیاری: در پی درج مطلبی با عنوان »یک تصادف و4سال 
دوری از خانواده« در روزنامه قدس مورخ 5 دی ماه مردی که بخاطر دیه زندانی 
شده بود، با همت خیران آزاد شد.  به گزارش خط قرمز، این مرد که به دلیل 
تصادف و قتل غیرعمد 3نفر محکوم به پرداخت دیه شده بود، با همکاری ستاد 
دیه و خیران از زندان آزاد شــد.  بنابر این گزارش، این زندانی 4سال قبل در 
هنگام رانندگی در جاده قدیم نیشــابور به مشهد با خودرویی که از روبرو در 
حال حرکت  بود، برخورد کرد که این حادثه منجر به  فوت3 نفر از سرنشینان 
خودرو مقابل شــد. این مرد دردادگاه و براساس کارشناسی پلیس راه مقصر 
شناخته و به پرداخت دیه 3 جان باخته حادثه محکوم شد ؛ هرچند خودروی 
وی بیمه بود، اما وی برای دریافت الحاقی افزایش سقف دیه اقدام نکرده بود، 
شرکت بیمه نیز تنها بخشی از دیه را که تعهد داشت پرداخت کرد  و او مجبور 
بود 100 میلیون تومان را خودش پرداخت کند که به دلیل  مشــکلات مالی 

ناشی از صدمات  وارد شده و خانه نشینی  قادر به پرداخت این مبلغ  نشد.
درج داستان وی در روزنامه قدس با همکاری ستاد دیه، باعث شد تا جمعی از 

خیران آستین بالا زده و زمینه آزادسازی  وی را از زندان فراهم کنند.

کالبدشکافی راز »قتل مریم« را فاش کرد
خــط قرمز: 25 مهر ماه ســال 
جاری، خبر مرگ مشــکوک زن 
پنجاه و یک ساله ای به نام مریم از 
سوی مسؤولان بیمارستان لولاگر 
به مأموران پلیــس و پس از آن 
مراتب این اتفاق به سجاد منافی 
آذر؛ بازپرس ویژه قتل پایتخت 
اعلام شد و وی بلافاصله دستور 
انتقال جسد متوفی به پزشکی 

قانونی را برای تعیین علت دقیق مرگ صادر کرد.
همسر متوفی در ابتدای تحقیقات به مأموران گفت: زمانی که برای نماز صبح 
بیدار شــدم دیدم همســرم در حال نماز خواندن روی صندلی بیهوش افتاده 
است؛ به طرف وی رفتم و دیدم نفس نمی کشد بعد با اورژانس تماس گرفتم و 
همسرم را به بیمارستان رساندیم اما وی جان باخت. تحقیقات درباره این پرونده 
ادامه داشــت که چند روز قبل کارشناسان پزشکی قانونی علت مرگ مریم را 
فشــار به عناصر حیاتی گردن وی اعلام کردند و با مشخص شدن قتل مریم، 

همسر وی بازداشت و به دادسرای امور جنایی تهران منتقل شد.
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فرار از سرما در آغوش مرگ!

خط قرمز- علی محمدزاده: راننده جوان مسرور از تولد اولین 
فرزندش بود و از ســویی ناراحت از اینکه صدها کیلومتر دورتر 
از همسرش منتظر بود تا محموله کامیونش را تحویل دهد و به 
ســرعت به شهر خودش برگردد. طبق معمول و همچون تمام 
راننده های خودروهای سنگین شب ها داخل کامیون می خوابید 
و وقتــی غــروب آن روز پاییزی خبر پدر شــدنش را شــنید 
شادمانی اش را با دیگر راننده های داخل پارکینگ تقسیم کرد 
و تا پاسی از شب بیدار بود و با همسرش صحبت می کرد یا در 
رؤیای خود با پسرش سفر می کرد. صبح روز بعد همسرش ابتدا 
پیام زیبایی از آغاز اولین روز زندگی پسرشان فرستاد ولی نیم 
ساعت گذشت و پاسخی نیامد یکباره نگران شد و تماس گرفت، 
ولی کســی آن سوی خط پاسخگو نبود. زن جوان هر 2 دقیقه 
یک بار تماس می گرفت ولی هر بار نگرانی اش بیشــتر می شد. 
حدود 20 دقیقه بعد تلفنش زنگ خورد و وقتی نام شــوهرش 
را روی صفحه تلفن دید اندکی آرام گرفت کلید پاسخگویی را 
فشرد و بدون سلام گفت »کجایی مسعود؟« اما صدای آن سوی 
خط به آرامی گفت »سلام خانم شما چه نسبتی با آقا مسعود 
دارید، زن جوان با ترس و دلهره و صدایی لرزان گفت: همسرش 
هســتم. آن مرد به آرامی و با بغض گفت: »من دهقان هستم 

قاضی دادگاه ویژه...«
زن جوان ناباورانه متوجه شد که شوهرش بر اثر استنشاق گاز 
مونواکسیدکربن ناشی از روشن بودن پیک نیک داخل کابین 
کامیون جان باخته است. از آن ماجرا سال ها می گذرد و مسعود 
5 ساله تنها نام پدرش را از او به یادگار دارد. آنچه روایت شد تنها 
نمونه ای از اتفاقات تلخی است که به دلیل غفلت و سهل انگاری 
در فصول ســرد به دفعات شنیده می شــود. استفاده از وسایل 
گرمازایی از قبیل پیک نیک در فضاهای بسته ای همچون کابین 
کامیون ها یا اتاقک های نگهبانی یا چادرهای مسافرتی هر ساله 
جان تعدادی از هموطنان را می گیرد، اتفاقی ناگوار که تنها به 

دلیل جدی نگرفتن تبعات مرگبار آن رخ می دهد.
بسیاری از این افراد و حتی شهروندان هنوز باور ندارند که تنفس 
در محیط های بسته ای که یک پیک نیک برای مدتی در آن روشن 
باشد به آرامی و بی آنکه علایمی داشته باشد آن ها را به خلسه ای 
مرگبار فرو می برد. عده ای تصور می کنند مثلاً گوشه پنجره اتاقک 
نگهبانی یا شیشه خودرو را اندکی باز بگذارند مشکلی پیش نمی آید، 
اما نمی دانند که منواکسید کربن حتی اگر همان لحظه هم فرد را 
از پا درنیاورد جذب خون شده و لحظاتی بعد علایم مسمومیت آن 
بروز می کند. با این وصف تنها باید بگوییم لطفاً بر ســر جان خود 

ریسک نکنید و برای فرار از سرما همبستر مرگ نشوید.

خط هشدار

خط قرمز: 28 آذر ماه ســال جاري بود که مأموران 

کلانتــري 103 گاندي در جریان ســناریوي عجیب 

سرقت از خانم مهندســي قرار گرفتند که توسط دو 

جوان پراید ســوار طراحي شده بود. مالباخته پس از 

حضور در شعبه اول دادیاري دادسراي ناحیه 34 تهران 

اعلام کرد که من در خیابان حقاني در حال رانندگي 

بودم که یک پراید با دو سرنشین با خودروي لیفان من 

تصادف کرد. پس از آن پیاده شدم تا ببینم چه اتفاقي 

رخ داده اســت که یکي از آن دو جوان پشــت فرمان 

ماشین من نشست و متواري شد و دوست دیگرش نیز 
با خودروي پراید او را تعقیب کرد. 

چند روز از موضوع نگذشته بود که یکي از سارقان با 

خانم مهندس تماس برقرار کرده و اعلام کرده اســت 

که خــودرو را در ازاي دریافت ده میلیون تومان پس 

خواهد داد. پس از این تلاش براي قرار گذاشتن با این 

سارق به جریان افتاد تا اینکه سارق با خانم مهندس 

تماس گرفت و گفت ســگي که در ماشین جا مانده 

اســت خرجش بالاست و باید ســه میلیون تومان به 

حسابم بریزي تا آن را با پیک به تو برگردانم. این خانم 

مهندس سه میلیون تومان به حساب سارق ریخت و 

سارق ســگ را با پیک موتوري به او برگرداند. با این 

حال اظهارات موتور ســوار نیز به کار مأموران نیامد 

تا اینکه یک بار دیگر ســارق با مالباخته تماس برقرار 

کرد و گفت : ماشین در تعمیرگاه است باید 800 هزار 

تومان به من بدهي تا آن را تعمیر کنم. خانم مهندس 

نیز این پول را به حســاب ســارق ریختــه و بالاخره 

مشخص شــد که خودروي لیفان در تعمیرگاهي در 

جنوب تهران است. پس از این مأموران منتظر ماندند تا 

سارق به سراغ ماشین آمده و با مالباخته نیز هماهنگ 

کردند تا به سارق بگوید که ده میلیون تومان را خواهد 

پرداخت تنها به شرط اینکه سر قرار خودش بیاید. پس 

از این مرد سارق با هویت احمد براي گرفتن خودرو به 

تعمیرگاه رفته که در همین حین مأموران رسیده و او 
را دستگیر مي کنند. 

با انتقال این فرد به بازداشتگاه پایگاه سوم آگاهي تهران 

بزرگ سرانجام متهم اعتراف مي کند که چنین سرقتي 

را انجام داده است و دوستش را به عنوان طراح نقشه 

معرفي مي کند. این دوســت با هویت شهروز نیز در 

یکي از کمپ هاي تهران شناسایي شده و با هماهنگي 

قضایي در اختیار پایگاه سوم آگاهي تهران بزرگ قرار 
مي گیرد.

شهروز زماني که در برابر افســر بازجوي پرونده قرار 

مي گیرد اینگونه مدعي مي شود که در روز سرقت یک 

پراید ســرقت کرده بودیم. ما از قبل هم سرقت هایي 

داشــته ایم امــا درآن روز به دلیل اینکــه پول نقد 

مي خواســتیم به خیال اینکه در این ماشین پول نقد 

وجود دارد نقشه را طراحي کرده و من بعد از گرفتن 

100 هزار تومان از احمد به کمپ رفتم تا مواد مخدر 

را کنار بگذارم و از مابقي ماجرا خبر نداشتم. در مورد 

خراب شدن ماشین نیز تقصیر من بود چراکه سگ در 

ماشــین بود و به من نزدیک مي شد. من که از سگ 

مي ترســیدم دنده ها را بد جا زدم و گیربکس ماشین 
خراب شد.

سرقت سگ و لیفان خانم مهندس در تصادف ساختگی

خط قرمز: از اوایل آذر ماه ســال جاری افرادی در حکم 
پلیس های افتخاری به فرماندهی فردی 28 ساله اقدام به 
زورگیری از شهروندان تهرانی می کردند. این افراد با بازرسی  
ماشین های شهروندان و سوءاستفاده از حکم های پلیسی و 
مأموران بسیج  خودروهای  تک سرنشین را متوقف کرده 
و بعد از معرفی خود به عنوان مأمور مخفی پلیس اقدام به 

زورگیری های سریالی از مالباخته ها می کردند.
 اقدامات اعضای این باند در حالی ادامه داشت که سرانجام 

کارآگاهان در شــب کریسمس اعضای باند مأمورنماهای 
قلابی را در حین زورگیری شناسایی و دستگیر کردند. این 
ماجرا در حالی مطرح بود که مأموران پایگاه یکم آگاهی 
در تاریخ چهارم دی ماه خبر از دســتگیری افرادی دادند 
که مأموران انتظامی ناشناس آن ها را به اداره پلیس برده 

بودند. 
تحقیقات از این متهمان آغاز شد و مشخص شد این افراد 
ارمنی بوده و برای شــب کریسمس به جنگل های اطراف 
تهران رفته بودند که به دلیل داشتن مشروب چند مأمور 
ناشناس آن ها را به آگاهی تحویل داده و خودشان از محل 

متواری شده اند. 
تحقیقات بعدی مشــخص کــرد این افــراد نیز طعمه 
پلیس های قلابی ســریالی قرار گرفته اند و در ادامه با در 
اختیار قــرار دادن این افراد به مأموران اداره پنجم آگاهی 
تهران بزرگ بود که ارمنی ها مدعی شدند به دلیل داشتن 
مشروب بازداشت شــده و مأموران انتظامی از آن ها یک 
میلیون تومان پول می خواستند که به دلیل فراهم نشدن 
این پــول آن ها را کتک زده و مقابــل پایگاه یکم آگاهی 
رهایمان کردند که خودمان به دلیل شــک داشــتن به 
واقعیت مأمور بودن پلیس های افتخاری وارد پایگاه آگاهی 

شده و از آن ها شــکایت کردیم.  پس از این و با توجه به 
حساسیت موضوع شماره پلاک ماشین با هماهنگی قضایی 
در اختیار مأموران قــرار گرفت و پس از توقیف خودروی 
پرشیای سفید رنگ تمامی متهمان دستگیر و در اختیار 

مأموران قرار گرفتند.
متهمان که هر کدام در ابتدا اظهار داشــتند بی گناهند و 
تنها در حال انجام وظیفه دستگیر شده اند در رو در رویی با 

مالباختگان پرده از حقیقت موضوع برداشتند. 
یکی از این متهمان اصلی کــه در تمامی موارد خود را به 
عنوان فرمانــده پلیس های افتخــاری معرفی می کرد در 
ادامه مدعی شــد به من حکمی داده شــده بود که از آن 

سوءاستفاده کردم. 
این حکم به من اجازه گشتن ماشین ها برای شناسایی افراد 
بزهکار را می داد. همچنین در این حکم قید شده بود من 
حق دارم 20 نفر از بسیجی ها و پلیس های افتخاری دیگر 
را که می خواهند برای رضای خدا به عنوان گشت باشند با 
خودم ببرم در این زمینه نیز به افرادم حقیقت موضوع را که 
قصد زورگیری از شهروندان را دارم نگفته بودم و تنها برخی 
از آن ها که به من نزدیک تر بودند جریان را می دانستند. من 

بی پول بودم و دستفروش هستم.

زورگیری در کریسمس دست مأمورنماها  را روکرد



در گفت و گوی اختصاصی با قدس

حمیدبابازاده: حسینی بهترین دروازه بان ایران است!
 فوتبال  حمید رضا عرب  حمیدبابازاده را خیلی ها 
حامی درجه یک مهدی رحمتی می داننــد. مردی که در 
بســیاری از تیم ها با این دروازه بان همــراه بوده و همواره 

به عنوان مربی او را تمرین می داده اســت. از یاد نمی بریم 
که رحمتی در فصل چهاردهم تنها به این دلیل ازاستقلال 
جدا شد که امیرقلعه نویی با درخواست او مبنی بر بازگشت 
حمیدبابازاده به اســتقلال مخالفت کرد تا او به همراه این 
مربی راهی پیکان شــود. به نظر می رســید که این فصل 
رحمتی و بابازاده روزهای خوبی را دراستقلال با هم داشته 
باشند اما اختلاف های این دروازه بان با علیرضا منصوریان 

احتمالا همین روزها کار را به جدایی این دو خواهد کشاند. 
بابازاده در حالی که رحمتی را همچنان شــماره یک ایران 
می داند از حســینی هم به نیکی یاد می کند. اظهارات او 

نشــان می دهد که خودش 
را برای جدایی از رحمتی تا 
حدودی آماده کرده است...

 *همه اخبار روزهای اخیر به ماجرای مهدی رحمتی 
و جدایی اش از استقلال مربوط می شود. در این باره 

می توانید اطلاعاتی به ما بدهید؟
رحمتی هنوزهم بهترین دروازه بان ایران اســت. این را به 

قاطعیت می گویم و نمی توانم بــا یک یا دو بازی نه چندان 
خوب توانایی های او را زیرســوال ببرم. اما ممکن اســت 

هراتفاقی در آینده رخ دهد.

 *ازجدایی او چیزی می دانید؟
من تصمیم گیرنده نهایی نیســتم و دراین باره باید 
منصوریان نظرقطعی بدهد. ببینید من یک ســوالی 
از شما می پرســم. آیا می توانید قیمت دلار را حدس 
بزنید؟ قطعا نمی شــود. یک لحظه قیمت پایین است 
و یک لحظه اوج می گیرد. ماجــرای مهدی رحمتی با 
استقلال هم همین طوراســت. ممکن است مثل قیمت 

دلاریک دفعه قیمــت اوج بگیرد. یعنــی اتفاقی بیفتد 
که در تصور ما نیست.

*رحمتی درخواســت رضایتنامه کرده درحالی که 
ساعاتی قبل ازاین خواسته گفته بود می خواهم بمانم.

این ها را باید ازخودش بپرســید که چه سیاستی دارد. من 
نمی توانم بگویم چه چیزی  درذهن مهدی می گذرد.

* اگر مجبور به استفاده از حسینی شوید به نظر شما 
استقلال در بازی های سخت آینده به خصوص بازی با 

السد ضرر نمی کند؟
صادقانه بگویم که سیدحســین حسینی بعد 
از مهدی رحمتی بهتریــن دروازه بان 
ایران اســت. او حقش است که در 
تیم ملی بازی کند کارلوس کی 
روش باید نــگاه ویژه به این 

دروازه بان داشته باشد.
*تــا این انــدازه به 
حســینی اعتمــاد 

دارید؟
بلــه، او دروازه بان قابل 
اعتمادی است و دیدید 
که دراصفهان چه نمایش 

خوبی را اجرا کرد.
*پس چرا قبلا بیشتربازی 

نمی کرد؟
ما یک نفر را بیشــتر نمــی توانیم 
انتخاب کنیم ضمن اینکــه آن انتخاب 
باید بهترین نفر تیم باشد. در نتیجه رای به بازی 

کردن مهدی رحمتی می دادیم. 
* ظاهرا منصوریان هم دیگربه این نتیجه رسیده 
که رحمتی را کناربگذارد. آیا شــما با این تصمیم 

موافقید؟
من مربی ام و منصوریان سرمربی. قطعا نظر او به نظر من و 
دیگراعضای کادرفنی ارجحیت دارد. هرتصمیمی منصوریان 

بگیرد ما هم باید تمکین کنیم.
*رابطه شــما با مهدی درصورت جدایی شکرآب 

نمی شود؟
نه، چرا باید رابطه ما خراب شود؟ مهدی پسرخوبی است.

تاریخ دربی پایتخت مشخص شد
استقلال-پرسپولیس؛

 24 بهمن در آزادی
 AFC ورزش: با وجود اینکه روز 19 بهمن از سوی کمیته اجرایی
برای برگزاری بازی پلی آف لیگ قهرمانان آســیا برنامه ریزی شده 
بود، کمیته مسابقات لیگ برتر روز 20 بهمن را برای برگزاری دربی 
تعیین کرده بود. اما پس از بررســی هایی که به عمل آمد، در نهایت 
تاریخ 24 بهمن ماه برای انجام دربی پایتخت بین دو تیم استقلال و 

پرسپولیس اعلام شد.

بگوویچ: به دنبال جذب چندین بازیکن 
جدید هستیم

تسنیم: سرمربی تیم فوتبال گل گهر ســیرجان گفت: ما به دنبال 
جذب چندین بازیکن جدید هستیم، اما هنوز موفق به امضای قرارداد 
با آنها نشده ایم. وینگو بگوویچ در خصوص شرایط تیمش در تعطیلات 
نیم فصل لیگ دســته اول اظهار داشــت: تمام بازیکنان در اردوی 
بندرعباس فوق العاده کار کردند. به دنبــال بازیکنانی برای چندین 
پست هستیم، اما خیلی سخت است بتوانیم نفراتی با کیفیت بالا جذب 
کنیم. متأسفانه تا این لحظه نتوانستیم کاری کنیم، ولی امیدواریم در 

چند روز آینده بتوانیم بازیکنان مدنظرمان را جذب کنیم.

28 اسفند، ایران و عراق در آزادی
ورزش:  تیم ملی فوتبال کشورمان که از هفته آینده اردوی آماده سازی 
خود را از دبی آغاز خواهد کرد تا خود را برای دور دو رقابت های مقدماتی 
جام جهانی 2018 روسیه آماده کند بنا به اعلام فدراسیون عراق پس از 
دیدار با مراکش به دیدار تیم ملی عراق خواهد رفت. محمد خلف، مدیر 
روابط عمومی فدراسیون عراق در مصاحبه با روزنامه المدی گفت: دیدار 
با ایران برای راضی شنیشل، سرمربی تیم ملی عراق اهمیت بسیار بالایی 
دارد. به همین خاطر او از فدراسیون خواســت که این دیدار را تدارک 
ببیند . دیدار تیم ملی کشورمان با عراق بنا به اعلام فدراسیون عراق قرار 

است در تاریخ 28 اسفند ماه در تهران برگزار شود.

فراهانی: از حضور رحمتی در نفت خبر 
ندارم

فارس: فراهانی، دروازه بان نفت تهران در مورد اینکه شایعه حضور 
مهدی رحمتی در نفت شنیده می شــود و موضع او در این خصوص 
چیست، اظهار داشت: اینکه چه کسی می آید را من خبر ندارم و در 
حیطه کاری من نیست و قطعا مربیان تیم و در رأس آنها علی دایی در 
این باره تصمیم می گیرند اما قطعا هر دروازه بانی که به تیم ما بیاید من 
دست از رقابت برنمی دارم و تلاشم را برای موفقیت نفت می کنم. حالا 
اینکه چه کسی بازی کند در حیطه اختیارات من نیست و هر بازیکنی 

که آقای دایی صلاح بداند در ترکیب بازی خواهد کرد.

شفیعی: قهرمانی در 2 جام، هدف ما ست
تسنیم: خالد شــفیعی، بازیکن تراکتورســازی در مورد عملکرد 
باشــگاهش در نیم فصل اول لیگ برتر گفت: ما فراز و نشــیب هایی 
داشتیم و در دو سه بازی متزلزل  ظاهر شدیم، اما در مجموع عملکرد 
خوبی داشتیم. باید در نیم فصل دوم تمرکز بیشتری داشته باشیم تا 
در نهایت به قهرمانی برسیم. ما در هر دو جام مدعی هستیم و پتانسیل 
قهرمانی در لیگ برتر و جام حذفی را داریم. البته می دانیم که کارمان 

در ادامه سخت تر خواهد شد.
وی در خصوص اینکه آیا تراکتورسازی می تواند جای پرسپولیس را در 
صدر جدول بگیرد، خاطر نشان کرد: در فوتبال چیزی قابل پیش بینی 

نیست و با یک برد و باخت جای تیم ها عوض می شود.  

پراهیچ: برانکو مرا می خواهد اما تصمیم 
نهایی با باشگاه است

تســنیم: مدافع کروات نفت تهــران در مورد اینکه آیا از ســوی 
پرسپولیس یا برانکو پیشنهادی به او شــده است یا نه؟ خاطرنشان 
کرد: از باشگاه پرسپولیس هیچ پیشنهادی و یا صحبتی با من نشده 
است، اما خود برانکو مرا می خواهد و علاقه مند است در نیم فصل دوم 

به پرسپولیس بروم و باید دید در آینده چه اتفاقی رخ خواهد داد.
پراهیچ در واکنش به صحبت های اخیر علی دایی مبنی بر اینکه اگر 
پرسپولیس پراهیچ را می خواهد باید با باشــگاه نفت مذاکره کنند، 
گفت: من با علی دایــی ارتباط خیلی خوبــی دارم و از طرفی تحت 
قرارداد باشگاه نفت هستم. طبیعی است که باید باشگاه اجازه جدایی 

را به من بدهد.

لک: بازی در ساری همیشه جذاب 
است

تســنیم:رضا لک، ســرمربی گیتی پســند در خصوص دیدار 
پنجشنبه این تیم مقابل شهروند ساری، ضمن تمجید از این تیم 
و سرمربی شهروند خاطرنشان کرد: خیلی خوشحالم که به ساری 
برمی گردم، چون بازی در سالن سید رسول حسینی و در حضور 
تماشاگران ساروی همیشه جذاب اســت. ان شاءالله بتوانیم بازی 

خوبی به نمایش بگذاریم و نتیجه خوبی کسب کنیم.

عالیشاه و نوراللهی فعلا بازی نمی کنند
ورزش ســه : فریبرز محمود زاده ،رئیس کمیته نقــل و انتقالات 
فدراســیون فوتبال در  پاســخ به  این ســوال که آیا امید عالیشاه و 
احمد نوراللهی که از پرسپولیس جدا شــده اند می توانند برای تیم 
تراکتورسازی در جام حذفی بازی کنند گفت: نقل و انتقالات از 16 
دی شروع می شــود و تا 14 بهمن ادامه خواهد داشت در حالی که 
بازی تراکتورسازی 10 دی برگزار می شود. طبیعتا این تیم قادر به 

بهره گیری از بازیکنان جدید در نیمه نهایی جام حذفی نخواهد بود.

بازی ماشین سازی و سایپا 19 دی ماه 
برگزار می شود

ورزش: دیدار دو تیم ماشــین ســازی و ســایپا طبق اعلام کمیته 
مسابقات قرار بود پنجشنبه این هفته برگزار شود اما ماشین سازی 
اعلام کرد که حاضر نیست پنجشنبه به میدان برود و سایپا هم اعلام 
کرده بود آمادگی برای بازی در روز پنجشنبه را دارد و حتی بلیط هم 
رزرو کرده است. با این حال مسوولان سازمان لیگ به مدیران باشگاه 
ســایپا اعلام کردند که دیدار معوقه با ماشین سازی روز 19 دی ماه 

برگزار خواهد شد. 

ضد حمله

آزمون سومین بازیکن برتر سال روسیه شد
ورزش: سردار آزمون به عنوان سومین بازیکن برتر سال فوتبال روسیه انتخاب 

شد.
 به نقل از خبرگزاری TASS، مراســم بهترین های فوتبال روسیه با نزدیکی به 
پایان سال 2016 برگزار شد و در نهایت فئودور اسمولوف، مهاجم تیم   ملی فوتبال 
روسیه و باشگاه کراسنودار به عنوان بهترین بازیکن 2016 فوتبال روسیه انتخاب 
شد. او در یورو 2016 نیز در تیم   ملی فوتبال روسیه حضور داشت و سال گذشته 
نیز مرد سال فوتبال روسیه شــده بود و این برای دومین بار است که او به چنین 

افتخاری دست می یابد.
بعد از او ایگور آکنفیف، دروازه بان ملی پوش روسیه و باشگاه زسکا مسکو به عنوان 
دومین بازیکن و سردار آزمون، مهاجم تیم   ملی فوتبال ایران و تیم شگفتی ساز 

روستوف به عنوان سومین بازیکن برتر سال فوتبال روسیه انتخاب شدند.

پیشنهاد ۶۵۰ هزار دلاری چینی ها برای مدافع 
پرسپولیس

ورزش: رســانه های چینی از پیشــنهاد 6۵0 هزار دلاری تیم چینی به محمد 
انصاری، مدافع پرسپولیس خبر دادند.

 به نقل از روزنامه اسپورت چین، محمد انصاری، مدافع تیم فوتبال پرسپولیس که 
در این فصل بازی های خوبی از خود به نمایش گذاشته است، مدنظر باشگاه های 
چینی قرار گرفته است. در این رابطه روزنامه  اسپورت چین خبر داد باشگاه هنگ 
فنگ پیشنهادی 6۵0 هزار دلاری برای مدافع ملی پوش پرسپولیس آماده کرده 

است تا بتواند این بازیکن را به خدمت بگیرد.
البته یک باشگاه دیگر چینی نیز خواهان جذب این بازیکن است. باشگاه گویژو 
که به تازگی به دســته برتر لیگ چین صعود کرده نیز خواهان جذب مدافع 2۵ 
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   بهروز منتقمی قائم مقام سابق باشگاه پرسپولیس به شایعه سرپرستی اش 
در پرسپولیس واکنش نشان داد و اعلام کرد هنوز هیچ صحبتی از طرف باشگاه 

با او انجام نشده است.
   با اعلام کادر فنی تیم ملی جوانان امیر حســین حتم لو از باشگاه 
سیاه جامگان مشهد و محمد حســین مهرانفر از شهرداری کاشان به 

اردوی تیم ملی فوتبال زیر 19 سال دعوت شدند .
   مهدی ترابی که در نیم فصل اول یکی از بازیکنان تأثیرگذار سایپا بود دچار 
مصدومیت شد و مجبور شد پایش را گچ بگیرد. این بازیکن قرار است اواخر دی ماه 
و درنیمه دوم دی گچ پایش را باز کند و احتمالاً در نیم فصل دوم می تواند برای 

سایپا به میدان برود.
   تارتار در مورد حضور یحیی  گل محمدی در لیگ دسته اول گفت: 

از اینکه فیروز کریمی از اکسین رفته اصلا خوشحال نیستم اما حضور 
مربی مثل یحیی گل محمدی در لیگ دسته یک نشان می دهد که دیگر 

تفاوت زیادی بین لیگ برتر و لیگ یک وجود ندارد. 
   تیــم فوتبال پــارس جنوبی که در لیگ دســته یــک حضور دارد 6 
بازیکنش را در لیســت فروش قــرار داده و به آنها اعلام کرده اســت که 

می توانند به تیم دیگری بروند. 
    کلاس آموزشی مربیگری فوتسال سطح یک آقایان آسیا از تاریخ 

2۰ بهمن ماه تا 2۵ بهمن ماه در استان خوزستان برگزار می شود.
   تیم روستوف با بهره مندی از دو ملی پوش ایرانی شانس سوم قهرمانی در نیم 

فصل دوم لیگ برتر روسیه از نگاه طرفداران فوتبال این کشور است.
   علی دایی بعد از تماشــای فیلم بازی تیم ملی کشورمان مقابل 

ســوریه در رقابت های انتخابی جام جهانی 2۰18 خواهان دروازه بان 
حریف تیم ملی شد.

    روزنامه الرای قطر به انتقاد از عملکرد مجتبی جباری پرداخت و او را جزو 
بازیکنانی دانست که در فصل جاری افت زیادی داشته اند.

   حسن هوری، کاپیتان تیم صنعت نفت می گوید خیلی از دشمنان 

این تیم، این روزها می خواهند نماینــده آبادانی ها را زمین بزنند اما 
بدشانسی های این تیم به زودی تمام می شود. 

    تیم پیکان تهران که برای اردوی ۵ روزه به جزیره کیش سفر کرده است، 
دیروز تمرین بانشاط خود را در ساحل این جزیره زیبا انجام داد تا برای نیم فصل 
دوم آماده شود. پیکان در نیم فصل اول موفق شــد 2۵ امتیاز کسب کند و در 

جایگاه چهارم قرار بگیرد.

انصاری فرد پنجمین 
بازیکن برتر نیم فصل 

یونان
ورزش: در رده بنــدی برترین های 
نیم فصل اول ســوپر لیــگ فوتبال 
یونان هوگو آلمیدا، مهاجم پرتغالی 

تیم آ اک آتن جایگاه نخست را با کسب 
امتیاز 3.۵1 به دســت آورد. براون ایدیه )المپیاکوس(، تاکسیاس فونتاس 
)پانیونیــوس( و گری رودریگز )پائــوک( در رده های دوم تــا چهارم قرار 

گرفتند.
کریم انصاری فــرد، ملی پوش ایرانی تیــم پانیونیوس نیز بــا امتیاز 2.47 
رتبه پنجم برترین های نیم فصل اول ســوپر لیــگ فوتبال یونان را به خود 

اختصاص داد.

مشکل دایی برای 
دیدار با سپاهان

ورزش: تیم هــای ســپاهان و نفت 
تهران عصر روز جمعه در ورزشــگاه 
نقش جهان اصفهــان یکی از دو بازی 
مرحله نیمه نهایی جام حذفی را برگزار 
می کنند و این در حالی است که علی 

دایی برای این مسابقه حساس چهار بازیکن اصلی خود را در اختیار ندارد.
ایگور پراهیچ، میلاد فخرالدینی، اکبر صادقی و محمد دانشگر هر یک به دلیل 
مصدومیت یا محرومیت غایبان نفت در دیدار با سپاهان خواهند بود که در این 
بین دایی امیدوار است کمیته داوران کارت زرد دوم محمد دانشگر در دیدار با 
استقلال را ببخشند تا حداقل بتواند از او در بازی روز جمعه در خط دفاع تیمش 

استفاده کند.

انصاری: از پیشنهاد 
تیم چینی بی خبرم

ورزش: جابرانصاری، مهاجم آبی پوش 
پایتخت در خصــوص انتقاداتی که به 
استقلال در نیم فصل شد، خاطرنشان 
کرد: استقلال در بازی با سپاهان نشان 
داد که حرف های زیادی برای گفتن دارد. 

مصاحبه منصوریان را بعد از بازی دیدم و حرف او درست است که استقلال رفته 
به رفته بهتر می شود. فوتبالی که استقلال نمایش می دهد، نسبت به ابتدای فصل 
تفاوت زیادی کرده است. درست است که در چند بازی نتیجه نگرفتیم، اما تیم در 
حال پیشرفت بوده و امیدوارم این مساله در نیم فصل دوم هم تداوم داشته باشد. وی 
در خصوص پیشنهاد یک تیم چینی گفت: از این پیشنهاد خبری ندارم و نمی دانم 

جریانش چیست. باید زمان بگذرد تا بدانم داستان این پیشنهاد چیست.
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ورزش: پرسپولیس در حالی که چند بازیکن خود را به دلایل مختلف در نیم فصل از 
دست خواهد داد، با تصمیم برانکو و سنجش شرایط و استراتژی تیم، لیست بازیکنان 
مدنظر خود را به علی اکبر طاهری داده تا او برای جذب و مذاکره آنها اقدامات لازم را 
صورت دهد.امید عالیشاه و احمد نوراللهی به دلیل خدمت سربازی باید راهی تیمی 
نظامی شوند و آرام طبع نیز خواهان دریافت رضایتنامه برای ترک این تیم شده است. 
شــهاب زاهدی و محمد رحمتی نیز به دنبال انتقال قرضی به ماشــین سازی 
هستند و ساســان انصاری و آنتونی گولچ نیز این تیم را در ابتدای فصل 
ترک کرده اند تا لیســت این تیم برای نقل و انتقالات نیم فصل جای 
کار داشته باشد.بر طبق اخبار رســمی، برانکو ایوانکوویچ در حالی 
تهران را به مقصد زاگرب برای پشــت سر گذاشتن تعطیلات نیم 
فصل ترک کرده که لیست نقل و انتقالاتی نیم فصل خود را با اعلام 
نام 4 نفر برای جذب به علی اکبر طاهری ارایه داده اســت. در این 
لیست نام بازیکنان سپیدرود رشت، سپاهان اصفهان، نفت تهران و 

تراکتورسازی قرار دارد.
* سروش رفیعی؛ بازیکن آزاد

ســروش رفیعی در سرلیست سرمربی کروات پرســپولیس قرار دارد 
و دســتور جذب این بازیکن که اکنــون با پایان خدمت ســربازی اش در 
تراکتورسازی، بازیکن آزاد محسوب می شود، اعلام شده است. رفیعی که پیش از 
این دو بار مذاکراتی غیر رسمی با مسوولان پرسپولیس داشته، اعلام کرده در صورتی 
که پیشنهاد خارجی نداشته باشد، مذاکرات جدی خود را با این تیم انجام خواهد داد. 

 *شایان مصلح؛ در انتظار سرنوشت انصاری
مدافع چپ 23 ساله سپیدرود رشت اکنون با ارایه بازی های جالب توجه در ترکیب 

این تیم مورد توجه پرسپولیس نیز قرار گرفته است. این مدافع چپ تکنیکی که سابقه 
بازی در استقلال را دارد اکنون در لیست برانکو قرار گرفته و احتمالا با جذب در این 

تیم مسیر محمد انصاری را پشت سر بگذارد. 
* شجاع خلیل زاده؛ رضایتنامه  دردسرساز

شجاع خلیل زاده که در این سال ها مورد توجه پرســپولیس قرار گرفته بود، اکنون 
بار دیگر به پیراهن ســرخ این تیم نزدیک شده. او که با پشت ســر گذاشتن دوران 
سربازی اش در تراکتورسازی در حالی به اصفهان بازگشت که چند بازی بیشتر از یک 
نیم فصل با سپاهان قرارداد داشت اما در نهایت قرارداد خود را یک سال دیگر در لیگ 
شانزدهم با زردپوشان تمدید کرد. با این حال او اکنون مورد توجه پرسپولیس است 
و از سمتی دیگر گفته می شود سپاهان و عبدالله ویسی خواهان جذب محمد طیبی 
هستند تا جدایی این مدافع شمالی محتمل شــود. باید دید در نهایت این انتقال که 

زمزمه آن بیش از سه فصل است به گوش می رسد نهایی می شود یا خیر.
* ایگور پراهیچ؛ دومین خارجی مطمئن از کروات

برانکو در لیست خود برای دفاع میانی ایگور پراهیچ را به باشگاه معرفی کرده است 
که در فصل گذشــته با حضور در پدیده مشــهد به فوتبال ایران معرفی شد و این 
فصل را در نفت تهران به بازی پرداخته است. با این حال رفت و آمدهای دوستانه 
این بازیکن با برانکو و عدم تمایلش به ادامه همکاری با نفت تهران باعث شده تا او 
نیز به حضور در پرسپولیس نزدیک باشد. باید دید علی دایی در این رابطه رضایت 
خواهد داد تا پراهیچ راهی پرسپولیس شود یا خیر. برانکو در لیست 4 نفره خود به 
باشگاه برای نقل و انتقالات نیم فصل اعلام کرده تنها خواهان حضور این بازیکنان 
در تیمش است و تمرکز باشگاه روی جذب این نفرات قرار گیرد و از لیست دوم و 

نفرات جایگزین نیز خبری نیست.

لیست خرید نهایی پرسپولیس رو شد
پروفسورفقط4بازیکنمیخواهد

رحمتی رسما در 
لیست فروش 

علیرضا منصوریان در جلسه با مدیرعامل استقلال لیست 
خروجی خود را تقدیم باشگاه کرد که مهم ترین اتفاق این 

لیست، قرار گرفتن نام سیدمهدی رحمتی دروازه بان و کاپیتان 
این تیم در لیست فروش آبی بود. گفته می شود منصوریان روی 
وحید شیخ ویسی متمرکز شده و تنها دروازه بانی که شانس 
پیوستن به استقلال را دارد، شیخ ویسی است. منصوریان 

قصد دارد، از حسینی به عنوان دروازه بان اول استفاده 
کند و شیخ ویسی را به عنوان دروازه بان دوم به 

خدمت بگیرد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

ورزشـــی

از فهرست ورود و خروج منصوریان رسما رونمایی شد
حراج چند میلیاردی استقلال

امیر محمد سلطانپور: شاید طرفداران فوتبال ایران هنوز از بازی با شایعات پیرامون مهدی 
رحمتی سیراب نشده بودند که خیلی زود همان اتفاقی که همگان دیر یا زود منتظر اعلام آن 
بودند به روی خبرگزاری ها آمد: مهدی رحمتی کاپیتان استقلال در نیم فصل دوم در درون 
دروازه آبی های پایتخت قرار نخواهد داشت. با اینکه نام رحمتی، تمام حواس ها را به خود 
پرت خواهد کرد اما او تنها بازیکنی نیست که دیگر در اندیشه های علیرضا منصوریان جای 
ندارد؛ آرش افشین، امین حاج محمدی، فرشید باقری و بختیار رحمانی نیز در لیست فروش 

رسمی باشگاه قرار دارند. امین حاج محمدی که با یک میلیارد تومان به جمع آبی 
پوشان پیوسته بود بدون اینکه هیچ بازی برای آن ها انجام دهد این تیم 

را ترک خواهد کرد تا شاید لقب یکی از بدترین خریدهای تاریخ لیگ 
برتر را به خود اختصاص دهد. قبل از شروع فصل از آرش افشین نیز 
به عنوان کامل کننده مثلث مرگبار استقلال نام برده می شد اما او 
نیز هیچگاه نتوانست جایی در ترکیب اصلی استقلال پیدا کند. 
فرشید باقری هافبک سابق صبا نیز به استقلال آمده بود تا در 
بهترین سال های جوانی قدمی بلندتر در راه موفقیت در فوتبال 
ایران بر دارد اما او نیز ناکام ماند. بختیار رحمانی نیز بزرگترین 

ترانسفر تابستانی استقلال بود که ترکیب استقلال را کابوسی برای 
حریفان بدل می کرد. اما حالا فولاد اعلام آمادگی کرده تا کاپیتان 

اکنون افت کرده خود را پس بگیرد . 
*لیست خرید

هیچ کدام از این خریدها برای سرمربی مطابق نقشه پیش نرفت و علی منصور احساس 
می کند تیمش برای بازگشت به کورس قهرمانی در نیم فصل دوم به زیر و رو شدن نیاز دارد.

پس گزینه های خریدش یعنی سجاد شهباززاده، ایمان مبعلی و رحیم زهیوی را نیز معرفی 
کرده است. اینکه آبی ها آمادگی چنین شــوکی به اندازه رفتن رحمتی را داشته باشند، و 

خریدهای مدنظر منصوریان حتی در صورت تحقق جواب دهند را باید صبر کرد .



سرپرست تیم ملی والیبال : استویچف  سرمربی ایران می شود
 والیبال  ایسنا   سرپرســت تیم ملی والیبال گفت: با 
توجه به بررسی های دقیقی که استویچف درخصوص ایران 
انجام می دهد به نظر می رســد او برای حضور در تیم ملی 

ایران تمایل دارد.
امیر خوش خبــر  اظهار کرد: قرار اســت در هفته جاری او 
پاســخ نهایی را به ما اعلام کند. اگر او موافق قرارداد باشد، 
ســر جزییاتی مانند رقم قرارداد و برنامه هــای پیش رو با 
یکدیگر صحبت می کنیم. بسیار امیدوارم که این اتفاق به 

زودی رخ دهد.
وی گفت: بررسی هایی که انجام داده ایم نشان می دهد که 
او در تمام تیم هایی که حاضر بوده، با نظم و دانش بالایی کار 
کرده است و خیلی سفت و سخت کارش را پی گرفته است. 
در واقع همین خصلتش بود که باعث شد فدراسیون والیبال 

سمت این مربی برود.
او با بیان این که مذاکرات آناستازی همیشه به گونه ای است 
که گویی تمایل به توافق ندارد گفت: آندره آناستازی همیشه 
یک مدل خاص مذاکره می کند که انگار از همان اول تمایلی 
به کار ندارد. این که چرا از همان ابتدا این بی تمایلی را ابراز 
می کند،  برای من جای سوال دارد. هر مربی سبک مذاکره 
خاصی دارد. یکی از آن ها از ابتدا درباره مبلغ قرارداد و یکی 
درباره برنامه ها صحبت می کند. آناســتازی دفعه گذشته 
ابتدا تمایل داشت با وکیلش فقط صحبت کنیم اما این دفعه 
شرایط کمی بهتر بود و ما مذاکرات بدون واسطه و مستقیمی 

را با هم انجام دادیم.
خوش خبر دربــاره این که علت اصلی به  توافق نرســیدن 
با آناســتازی چه بود؟ گفت: خواســته های او به خصوص 
صحبت هایی که درباره دستیارانش انجام داد برای ما قابل 
قبول نبود. او می خواست که یک سری از دستیارانش را به 
صورت گروهی به تیم ملی ایران بیاورد که فدراسیون زیر بار 

این موضوع نرفت.
او درباره این که چقدر امیدوار اســت که استویچف پاسخ 
مثبت به فدراســیون ایران بدهد و جانشین رائول لوزانو در 
تیم ملی ایران شــود؟ گفت: آن گونه که او در حال بررسی 
فیلم مســابقه های ایران اســت و آمار و اطلاعاتی که از ما 

گرفته نشان می دهد بررسی های دقیقش به دلیل تمایل به 
حضور در ایران است. او از یک آنالیزور ایتالیایی نیز خواسته 
تا اطلاعاتی درباره تیم ملی ایران بدهد. اگر اتفاق خاصی رخ 
ندهد و البته پیشنهاد جدیدی به این مربی صورت نگیرد، 
من فکر می کنم که استویچف ســرمربی تیم ملی والیبال 

ایران می شود.
خوش خبر درباره این که در صورت به توافق نرســیدن 
با اســتویچف آیا فدراســیون گزینه دیگــری نیز برای 

ســرمربی گری تیم ملــی دارد یــا خیر؟ گفــت: قطعا 
فدراسیون به خصوص شخص آقای داورزنی گزینه های 
دیگری هم دارند که هنوز اسامی آن ها اعلام نشده است. 
وقتی ما با استویچف در حال مذاکره هستیم و مذاکرات 
به خوبی هم پیش می رود، دلیلی ندارد با یک مربی دیگر 

صحبت کنیم.
سرپرست تیم ملی والیبال درخصوص این که اگر سرمربی 
جدید تیم ملی علاقه ای به کار با سیچلو نداشته باشد، چه 

اتفاقی رخ می دهد؟ گفت: اگر این اتفاق صورت بگیرد، ما 
باید قرارداد جدیدی با سیچلو امضا کنیم چرا که قرارداد 
قبلی او برای دستیاری لوزانو و به عنوان کمک مربی تیم 
ملی والیبال بوده اســت. ما نمی خواهیم شــخصی را به 
سرمربی تحمیل کنیم و سرمربی مختار است که تصمیم 
بگیرد چه شخصی به عنوان دســتیار کنارش باشد. اگر 
بخواهیم مربی ای را تحمیل کنیــم، ترجیح می دهیم او 

یک مربی ایرانی باشد.

سلطانی فر می خواهد تیم داری کند یا وزیر است؟
کریمی: وزیر ورزش مقابل تکواندو 

سکوت کرد
فارس: سرمربی سابق تیم ملی تکواندو گفت: ما از وزیر ورزش انتظار 
داشتیم در مقابل این اتفاقات واکنشی نشان دهد اما متاسفانه او هیچ 
واکنشی از خود نشان نداد و سکوت کرد. وی  گفت: ما از سلطانی فر 
وزیر ورزش و جوانان انتظار داریم که نگاه ویژه ای به تکواندو داشته 
باشد، تکواندو رشته پرمدالی است و باید به حواشی این رشته به خاطر 
دلخوشی خانواده بزرگ تکواندو هم که شده ورود می کرد. آیا وزیر 
ورزش و جوانان می خواهد تیم داری کند یا وزیر ورزش کشــورمان 

است؟! 

رضایی برترین فرنگی کار ایران در سال 
۹۵ شد

ورزش:  برترین فرنگی کار ایران در سال ۱۳۹۵ با نظرسنجی و آرای 
مردمی انتخاب و معرفی شــدند. به منظور انتخاب برترین کشــتی 
گیران سال فنی ۹۵-۹۴ و با برگزاری نظرسنجی مردمی که در مدت 
زمان ۳۰ روز )آذرماه( توســط فدراسیون کشتی برگزار شد، برترین 
فرنگی کار ایران مشخص شد.بر این اساس در این نظر سنجی قاسم 
رضایی و سعید عبدولی دارندگان مدال برنز المپیک ۲۰۱۶ برزیل قرار 
داشتند که در پایان قاسم رضایی با کسب ۵۴ درصد کل آرا به عنوان 
برترین فرنگی کار ایران از ســوی مردم در سال ۱۳۹۵ انتخاب شد. 

سعید عبدولی نیز با کسب ۴۶ درصد آرا در جایگاه دوم قرار گرفت.

تعویق لیگ برتر هندبال
ایسنا: رئیس سازمان لیگ هندبال ضمن بیان تعویق رقابت های لیگ 
برتر در این هفته، از برگزاری ادامه رقابت ها در سه شنبه ها به دلیل 
پخش تلویزیونی خبر داد. وی گفت: این هفته، رقابت های تعویقی 
از هفته اول لیگ برتر هندبال پیگیری خواهد شد. او دلیل تعویق در 
لیگ برتر را این گونه عنوان کرد: ما با توجه به درخواست باشگاه ها 
قول دادیم که رقابت های لیگ برتر تا قبل از پایان ســال تمام شود، 
این هفته تیم شهرداری کاشان در هلند به سر می برد و اگر رقابت ها 
را ادامه می دادیم بازی های معوقه دو هفته می شد و باید بازی ها را 
فشرده تر برگزار می کردیم تا سر قول خود بمانیم. بنا بر این دلایل، 

این هفته تنها بازی های معوقه را پیگیری می کنیم.

کمک  یک میلیارد  تومانی شهرداری برای 
برگزاری جام تختی در مشهد

ورزش: مبلغ ۱۰ میلیارد ریال از محل بودجه شــهرداری مشهد با 
تصویب شورای اسلامی به برگزاری مسابقات بین المللی جام جهان 
پهلوان تختی در این شهر اختصاص یافت. به گزارش خبرنگار قدس، 
شهردار مشهد روز سه شنبه در نشست علنی شورای اسلامی شهر 
این شهر گفت: این رخداد ورزشی مهم اواخر دی ماه سال جاری برای 
اولین بار در این کلانشهر به یاد مرحوم تختی و با حضور ورزشکاران 
۳۴ کشور خارجی برگزار می شود . ســید صولت مرتضوی افزود : از 
آن جا که در رویداد مشــهد ۲۰۱7 بنا براین است ظرفیت های این 
کلانشهر به جهان معرفی شــود، لایحه کمک ۱۰ میلیارد ریالی به 
فدراســیون کشــتی برای برگزاری این رقابت ها تنظیم و در قالب 
۲ فوریتی به شــورا برای تصویب ارائه شــد. وی ادامه داد : تقاضای 
فدراسیون از شــهرداری مشــهد تخصیص مبلغ ۲۵ میلیارد ریال 
برای هزینه انتقال ورزشــکاران خارجی به این کلانشهر و بخشی از 
هزینه تبلیغات بود که با توجه به منابع مالی شهرداری قرار شد مبلغ 
۱۰ میلیارد ریال برای کمک به فدراســیون در برگزاری این رقابت 
ها اختصاص یابد. در پایــان با ۱۹ رای موافــق از ۲۵ نفر حاضر در 
نشست علنی شورای اسلامی شهر مشهد لایحه ۲ فوریتی کمک ۱۰ 
میلیارد ریالی شهرداری مشهد به فدراسیون کشتی برای برگزاری 

رقابت های بین المللی کشتی جام جهان پهلوان تختی مصوب شد.

رقابت های لیگ برتر والیبال 
جدال خارج از خانه صدرنشینان 

ورزش: هفته چهاردهم لیگ برتر والیبال در حالی پیگیری می شود 
که تیم های اول و دوم جدول رده بندی در شهرهای اردکان و اراک به 

مصاف رقبای میزبان خود می روند.
برنامه کامل هفته چهاردهم لیگ برتر والیبال به شرح زیر است:

سایپا تهران - هاوش گنبد
پارسه تهران - سازمان عمران شهرداری ساری 

شهرداری اراک - بانک سرمایه
خاتم اردکان - پیکان تهران 

کاله مازندران - شهرداری ارومیه 
شهرداری تبریز - صالحین ورامین 

خبر

انگلیس - لیگ برتر
واتفــورد ۱ ............................................................ ۱ کریســتال پالاس
 آرســنال ۱ ............................................................ ۰ وســت برومویچ
برنلــی ۱ ............................................................ ۰ میدلزبــورو
چلســی ۳ ............................................................ ۰  بورنمــوث
منچســتریونایتد ۳ ............................................................ ۱ ساندرلند
سوانســی ۱ ............................................................ ۴ وســتهام
لسترســیتی ۰ ............................................................ ۲ اورتــون
هال ســیتی ۰ ............................................................ ۳ منچسترسیتی

میز نتایج

چهارشنبه ۱۰/۰۸ ساعت: ۱۴:۱۵
اسکی آلپاین ایتالیا
زنده از شبکه ورزش

چهارشنبه ۱۰/۰۸ ساعت: ۲۳:۱۵
هفته ۱۸ لیگ برتر انگلیس : ساوتهمپتون - تاتنهام

زنده از شبکه ورزش

پنجشنبه ۱۰/۰۹ ساعت: ۰7:۱۵
بسکتبال ان بی ای : تورنتو - گلدن استیت

زنده از شبکه ورزش

ورزش در سیما
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چرا با همه دعوا داري؟
رسول بهروش: بعد از ماه ها سکونشــیني در ترکیه، سجاد شهباززاده بالاخره 
در ترکیب آلانیا اســپور به میدان رفت و از قضا موفق شد برابر تیم بزرگي مثل 
گالاتاسراي گل بزند. اگرچه تیم سجاد این بازي را با نتیجه سنگین پنج بر یک 
به رقیب واگذار کرد، اما به هر حال گلزنــي مهاجم هموطن ما در آن بازي نقطه 
درخشاني بود که مورد استقبال رسانه هاي ایراني هم قرار گرفت. ساعاتي بعد از 
این گل اما، جواد نکونام یک پیام بسیار عجیب خطاب به سجاد منتشر کرد تا نشان 
بدهد از راه دور هم مي تواند شیریني یک اتفاق کوچک، اما باارزش را از بین ببرد و 
تحت الشعاع قرار بدهد. مربي تیم ملي در پیامش نوشته بود: »تبریک به سجاد؛ اگر 
تو هم مثل بعضی ها یکسری کارها می کردی، بیشتر به این گلت می پرداختند.«

به طور کلي جواد نکونام اســتاد ایجاد فضاي منفي در اطراف تیم ملي است و 

شــاید در حال حاضر تنها مســاله غیرقابل هضم مجموعه یکدست کي روش، 
همین حضور یکي مثل او در کنار سینیور باشد؛ کسي که وسط بازي ملي ناگهان 
شوي »یقه گیري« راه مي اندازد، حیثیت یک کشور را مي برد و عامل محرومیت 
دو بازیکن مهم تیم مي شود؛ کسي که حتي از ایجاد تنش براي یک خبرنگار و 
عکاس ساده هم دریغ نمي کند و البته کسي که قادر است لابلاي پیام تبریکش 
براي یک لژیونر، ناگهان با تلخ زباني بي مورد و غیرضروري، از حلاوت این اتفاق 
خوب بکاهد. به راستي آیا کسي مي داند چرا جواد نکونام با همه دعوا دارد؟ این 

همه بغض و کینه و این همه انرژي منفي از کجا مي آید؟
متن تبریک سهل انگارانه مربي تیم ملي، خواســته یا ناخواسته سلامت کاري 
دیگر لژیونرهاي فوتبال ایران را زیر ســوال مي برد. وقتي نکونام مي گوید چون 
شهباززاده یکسري از کارها را انجام نداده به گلش اهمیت نمي دهند، برداشت 

مخاطب از این ادعا مي تواند آن باشد که امثال سردار آزمون و علیرضا جهانبخش 
و کریم انصاري فر بابت حضور پررنگ شان در رسانه ها بعضي کارهاي ناسالم را 
انجام داده اند. آیا واقعا اینطور است؟ اصلا همین مسعود شجاعي که از قضا دوست 
صمیمي نکونام هم هست، هنوز با هر پاس گل ساده اش تیتر درشت سایت ها و 
مطبوعات مي شود؛ آیا در کفش او هم ریگي هست؟ مگر نه اینکه خود استاد جواد 
هم تا روز آخر حضورش در اروپا به طور گسترده از طریق رسانه ها زیر ذره بین بود 
و حتي برنامه نود مستند زندگي اش را پخش مي کرد؟ نکند نکونام هم »یکسري 
کارها« مي کرده که آنقدر تحویلــش مي گرفتند؟ آیا واقعا مربي تیم ملي بعد از 
این همه سال تجربه، نباید حواسش به جملاتي که استفاده مي کند باشد؟  شاید 
گزاره تاسف باري باشد، اما به هر حال گریزي از پذیرش آن نیست که تنها نکونام 

دوست داشتني این فوتبال، نکونام ساکت و خاموش است!

انتقاد آلردایس از 
عروسک باشگاه 

واتفورد!
اسکای اسپورتس: سرمربی جدیــد 
کریستال پالاس بعد از تساوی در اولین 
بازی خود در مقابــل واتفورد، به انتقاد 

از رفتار عروسک رســمی باشگاه واتفورد 
پرداخت. در صحنه ای مشکوک کلاتنبرگ می توانست به خاطر خطا بر روی زاها 
پنالتی بگیرد اما به هافبک پالاس به خاطر دایو کارت نشــان داد. عروسک زنبور 
واتفورد نیز زمانی که زاها قصد داشت از تماشاگران خودی در ورزشگاه تشکر کند در 
مقابل او دایو زد. آلردایس در این رابطه می گوید: عروسک آن ها از کنترل خارج شده 
بود. حتی اگر کسی واقعا دایو هم بزند اینگونه نباید رفتار کرد. در حالی که به نظر من 
باید پنالتی گرفته می شد اما کلاتنبرگ قصد نداشت در یک بازی سه پنالتی بگیرد.

تمجید کونته از رکورد 
فوق العاده چلسی

اسکای اسپورتس: ســرمربی تیم 
چلسی، گذشــتن این تیم لندنی از 
رکورد قبلی خــود در پیروزی های 
پیاپی در لیگ برتر انگلیس را مورد 
ستایش قرار داد. آنتونیو کونته بعد از 

پیروزی مقابل بورنموث می گوید: کسب ۱۲پیروزی پیاپی در لیگی سخت 
مانند لیگ برتر انگلیس فوق العاده اســت. اما اکنون مهم است که بتوانیم 
عملکرد خــوب خود را ادامه بدهیــم و باید برای بازی آینــده خود مقابل 
استوک به درســتی آماده شــویم.  ما در مقابل بورنموث بدون دو بازیکن 
کلیدی خود به میدان رفتیم اما حتی بدون کاســتا و کانته، در مجموع از 

عملکرد تیم خود بسیار راضی هستم.

توز در راه لیگ چین
گل: کارلوس توز، ســتاره سال های 
قبــل منچســتریونایتد و یوونتوس 
در آستانه پیوســتن به سیل جدید 
ســتاره ها برای رفتن به لیگ فوتبال 
چین قرار دارد. گاس پویه سرمربی 
تیم شانگهای شینهوآ در این رابطه 

می گوید: من منتظر هستم تا کار پیوستن او به شانگهای شینهوا ۱۰۰درصد 
شــود تا با او در مورد برنامه ها و اهداف باشــگاه صحبت کنم. نمی خواهم 
مخاطبین را منتظر بگذارم و در رابطه با پیوستن توز از بوکاجونیورز به تیم 
ما چیزی نگویم. تقریبا تمامی مقدمات برای پیوستن او به شانگهای انجام 
شده و فقط برخی از جزئیات باقی مانده است که با حل و فصل آن ها، آمدن 

توز را رسما اعلام می کنیم.

یازدهمین بازی بدون شکست یونایتد

آرزوهای بزرگ شیاطین در سال جدید
دلارام عظیمی: دیوید مویس در بازگشــت به 
اولدترافورد در روز بعد از کریسمس خیلی دلش 
می خواســت شــوک غیرمنتظره ای به یونایتد 
وارد کند ولی ایــن تلاش او از ســوی تیمی که 
بهترین عملکرد ممکن را در هفته های اخیر بعد 
از خداحافظی سرالکس در لیگ برتر و لیگ اروپا 
داشــته، بی فایده ماند. من یونایتد ژوزه مورینیو 
حالا رکورد ۱۱ بازی بدون شکست زیرنظر مربی 
پرتغالی را در کلیه رقابت ها ثبت کرده و چهار بازی 
اخیر لیگ را هم با پیروزی پشــت سر گذاشته و 
مهمترین دستاورد آقای خاص دراین تیم این است 
که یونایتد با انگیزه و اعتماد به نفس دوباره ای بازی 
می کند که از مدتها پیش، حداقل از زمان جدایی 
فرگوسن در این تیم به چشم نمی خورد. هنریک 
مخیتاریان همان مهاجمی اســت کــه مورینیو 
تابستان گذشته برای این تیم در رویاهایش تصور 
کرده بود و گل استثنایی او به ساندرلند که از نظر 
خود مهاجم ارمنی زیباتریــن گل حرفه فوتبال 
او محســوب می شــود، ارزش حضور او درخط 

حمله یونایتد را بیش ازپیش به اثبات رساند. پل 
پوگبا بعد از یک شــروع ناامید کننده، پیشرفت 
چشــمگیری در بازی های اخیر داشــته و خیال 
یونایتد را از نیم فصــل دوم لیگ برتر راحت کرده 

است. 
*تاثیر زلاتان

با اینکه آمار گلزنی مهاجم ســوئدی در لیگ برتر 
فاصله زیادی با آنچه در لیگ ۱ فرانسه رخ می داد را 
نشان می دهد، اما او همچنان خاص ترین مهره تیم 
مورینیو محسوب می شود. زلاتان ایبراهیموویچ 
بهترین گلزن شیاطین سرخ در این فصل در بازی 
برابر ساندرلند با یک گل و ارسال دو پاس گل هم 
بهترین بازیکن تیم نام گرفــت. زلاتان که رکورد 
بیشترین موقعیت های از دست داده و بیشترین 
خطای انجام داده در لیگ برتر را هم دراختیار دارد، 
همچنان خود را به عنوان کلیدی ترین بازیکن در 

تیمی که درآن حضور دارد، معرفی می کند. 
*خط دفاعی زیرو رو شده

مورینیو می خواهد در بازار تابســتانی آینده یک 

مدافع کناری دیگر به خدمــت گیرد ولی آنتونیو 
والنسیا در این فصل به حدی خوب کار کرده که 
ســطح توقع از هر خرید دیگری به جای ســتاره 
اکوادوری را دشــوار ساخته اســت. او نه تنها در 
انجام وظایف دفاعی اش بی نقص عمل کرده، بلکه 

هماهنگی بی نظیرش با »اررا« در خط میانی، یکی 
از دلایل جهش چند پله ای سرخپوشان در جدول 
رده بندی بوده است. ضمن اینکه تولد دوباره فیل 
جونز و پیشرفت چشمگیر مارکوس روخو هم که 
در برابر ساندرلند فوق العاده ظاهر شد، تضمینی 

برثبات هرچه بیشتر خط دفاعی یونایتد خواهد بود 
که حالا می تواند به گلزنی بلیند پیش تاخته هم در 

زمان حمله تیم امیدوار باشد. 
*آینده به کام 

مورینیو در ابتــدای کارش در یونایتد به زمان 
زیادی بــرای از بین بردن ایده هــای لوئی فن 
خال نیازداشــت. خیلی از بازیکنــان این تیم 
از اعتمــاد به نفس کافی برخــوردار نبودند. اما 
فوتبال یک علم ریاضی است که مورینیو خیلی 
خوب به فرمول هــای آن آشناســت. مورینیو 
فوتبال تهاجمــی اش را به بازیکنــان این تیم 
دیکته کرد که البته همیشــه هم نتایج دلخواه 

به همراه نداشت. 
مهمترین کاری کــه او در اولدترافورد انجام داده 
و مویــس و فن خــال از انجام آن ناتــوان بودند، 
بازگرداندن هویت از دست رفته به پرافتخارترین 
تیم فوتبال جزیره است. شاید در جدول رده بندی 
معجزه خاصی رخ ندهد، ولی مرد پرتغالی از حالا 

آینده تیمش را روشن می بیند.
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کارگر چشم انتظار بازوبند 
پهلوانی

ورزش: عبدالرضا کارگر پهلوان ۳ دوره کشــور و سرمربی تیم ملی 
کشتی پهلوانی در مسابقات جهانی بلاروس ۲۰۱۶ در گفت و گوی اختصاصی 

با خبرنگار ما از عدم تحویل بازوبند پهلوانی به وی خبر داد. کارگر که در سال های 
۸۱ تا ۸۳ صاحب بازوبند پهلوانی ایران شد افزود: فدراسیون ورزش های باستانی و 
کشتی پهلوانی قرار بود بازوبند پهلوانی را به من اهدا کنند که بدلیل جابجایی مسؤولان 
فدراسیون تاکنون این مهم انجام نشده است. دارنده مدال طلای مسابقات کشتی 
آزاد امیدهای جهان اظهار امیدواری کرد فدراســیون کشتی که اکنون متولی 
کشتی پهلوانی است در آینده نزدیک به هر شکل ممکن بازوبند پهلوانی را به 

من هدیه کند. وی خاطرنشان ساخت بازوبند پهلوانی در فرهنگ، آداب و 
سنن ورزشی کشورمان یک ارزش ملی است و من برای دستیابی 

به آن سالیان سال زحمت کشیدم بی تفاوتی به درخواست 
من می تواند ارزش های این فرهنگ ملی را زیر 

سؤال ببرد.

اولتیماتوم 
شورای فنی کشتی 

فرنگی به علی اشکانی
ایسنا: شورای فنی کشــتی فرنگی در جلسه روز گذشته با انتقاد 

از نتایج ضعیف فرنگی کاران ایران در مســابقات جهانی مجارستان، به 
سرمربی تیم ملی اولتیماتوم داد. جلسه شورای فنی کشتی فرنگی به ریاست 

رسول خادم رئیس فدراسیون کشتی روز گذشته برگزار شد و نتایج ضعیف 
دو فرنگی کار اعزامی ایران به مسابقات جهانی مجارستان مورد بررسی قرار 
گرفت. در این جلسه اعضای شورای فنی به اتفاق از کسب نتایج ضعیف دو 
فرنگی کار با تجربه و عنوان دار ایران در این رقابت ها ابراز نارضایتی کردند. 
همچنین توضیحات علی اشکانی سرمربی تیم ملی در مورد اینکه 

کسب این نتایج به علت تغییر قوانین کشتی فرنگی بوده است را 
بهانه تراشی ارزیابی کردند. چرا که معتقد بودند اگر تغییر 

قوانین صورت گرفته، این برای تمام کشورهای 
دنیا بوده است.

نصرالله سجادی: کشتی 
ایران رشد مدال آوری قابل توجهی 

داشته است
مهر: معاون وزیر ورزش با اشاره به مدیریت رسول خادم در فدراسیون 

کشتی گفت: این فدراسیون از سال ۹۲ رشد مدال آوری قابل ملاحظه ای 
داشته است. اعضای هیات رئیسه فدراسیون کشتی شامگاه دوشنبه در حالی 
تشکیل جلسه داد که مسعود سلطانی فر، وزیر ورزش همراه با نصرالله سجادی 
معاون وی در امور ورزش قهرمانی و حرفه ای نیز حضور داشتند. در جریان 
این نشست نصرالله سجادی گفت: این فدراســیون توانسته است اغلب 
برنامه های اعلامی خود را با کیفیت لازم اجرا کند و گزارش ناظران و 

بازرسان وزارت خانه این موضوع را تایید می کند. معاون وزیر ورزش 
همچنین تاکید کرد: آمارها نشان می دهد رشد مدال آوری 

کشتی از سال ۱۳۹۲ و با حضور رسول خادم قابل 
ملاحظه ای بوده است.



سپهر يونسى: چندى پيش در صومعه ســرا، مردى سگى را به 
ماشــين خود بسته و آن را دنبال خود كشيده بود. فيلم اين اتفاق 
دلخراش منتشر شده بود و بعد مرد  حيوان آزار دادگاهى و به دو ماه 
زندان محكوم شد، هر چند دو ماه زندان اين فرد تبديل به جريمه 

300 هزار تومانى شد.
خبر را كه خواندم، ياد همين دو هفته قبل افتادم كه با پسر كوچكم 
و دوستى به غار مغان در اطراف مشهد رفتيم. آن هايى كه رفته اند 
مى دانند از محل پارك ماشين تا غار بايد يك ساعت و نيم پياده روى 
كرد. قبل از حركت چشمم به سگى افتاد و  من و پسرم به او تكه 
نانى داديم و با اين مهربانى اندك، سگ با ما همراه شد، درست مثل 
راهنمايى وارد به كار خود، جلوتر از ما حركت مى كرد و با هر توقف 
ما در آن روز سرد و برفى توقف مى كرد. بعد از يك ساعت توقف در 

غار، سگ دوباره تا پايين كوه با ما همراه شد. 
برايــم اين همه همراهى و مهربانى عجيب بود كه تا آن روز نديده 
بودم. آن روز پســر من مهربانى با يك حيوان و نتيجه آن را ديد و 
مطمئنم هرگز حيوانى را آزار نخواهد داد. گاهى فكر مى كنم خيلى 
بيشتر از اين بايد كار كنيم. كودكانى كه امروز مهربانى را مى آموزند 
نمى توانند در بزرگسالى آدم هاى نامهربانى با همنوعان خود و حتى 

با درخت و آب و حيوانات باشند.

درنگ

زندگى/ ميترا مهرزاده: هدف از گفت وگو درباره ارزش تالاب ها 
و بــه طور كلى تنوع زيســتى، بالابردن توجــه نهادهاى دولتى و 
همچنين عموم مردم است تا در حفظ اين زيستگاه ها و گونه هاى 
آن تــلاش كنند. از طرفى تالاب ها قابليت فراوانى براى كاربردهاى 
مختلف توليدى، خدماتى و تفريحى براى بشــر دارند. توليد مواد 
غذايى، چوب، كاغذ، محصولات شكار و شيلات، زغال سنگ و آب، 
محصولات قابل برداشــت از تالاب ها هســتند كه درآمدزايى را به 
همراه دارند و اگر طى فرايندى طبيعى به دست آيند، تجديدپذير 

هستند. به علاوه جنبه تفريحى تالاب ها را نيز نبايد ناديده گرفت.
از طرفى تالاب ها كاربردهاى غيرمســتقيمى نيز دارند كه از جمله 
تصفيه آب، كنترل سيلاب ها، ترميم و حفظ اكوسيستم ها، تنظيم 

آب تأمين شده توسط اكوسيستم و... را در برمى گيرد. 
استفاده از تالاب ها فقط به امروز خلاصه نمى شود، بلكه مى توان با 
حفظ اين زيستگاه طبيعى، شرايط مطلوبى را براى تحقيقات و بهره 
ورى براى آيندگان فراهم كرد. در كنار كاربردهاى كنونى بايد بدانيم 
كه حفظ تالاب ها در شــرايط مطلوب بخشى از وظيفه ما نسبت به 
نســل آينده و محيط زيست اســت كه نظارت و حفاظت جدى را 

مى طلبد. 
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زندگــى/ رؤيا رضايى: گرچه معمولاً انگشــت اتهام آلودگى 
محيط زيســت به ســمت فعاليت هاى صنعتى و تجارى اشاره 
دارد، اما نبايد از نقش مردم و مســايل روزمره مانند اســكان، 
حمل و نقل، خريد و زباله ها چه فردى و چه گروهى بر ســياره 

زمين غافل شد. 
زندگــى مدرن كنونــى و افزايش اميد به زندگى در كنار رشــد 
جمعيــت، تأثيرات جدى بر محيط زيســت دارد كه اولين عامل، 
افزايش منازل مسكونى و در نتيجه نابودى فضاهاى طبيعى، اخلال 
در چرخه آب و تجزيه اكوسيستم هاست. زندگى مدرن، استفاده 
بيشــتر از وسايل حمل و نقل، انرژى و فناورى هاى نوين را نيز در 
پى دارد. بيشترين مقدار انرژى در جوامع مختلف به مصرف خانگى 
مى رسد كه نقش مهمى در انتشار آلاينده ها، گازهاى گلخانه اى و 

ديگر اثرات غيرمستقيم مربوط به شرايط توليد انرژى دارد. 
طى 20 ســال اخير، استفاده مردم از وسايل نقليه در سفرهاى 
درون شــهرى و برون شهرى 25 درصد افزايش يافته است كه 
استفاده از خودرو با 82 درصد افزايش، بيشترين كاربرد را دارد. 
اين وسايل به دليل انتشار گازهاى گلخانه اى، دود، سرو صدا و... 

اثرات مخرب جدى بر محيط زيست دارند. 
www.conservation-nature.org :منبع

زيست بوم

زيست واژه

 زندگى/ عباســعلى ســپاهى يونســى  
اين روزها همان طور كه گونه هاى حيات وحش در 
كشور ما روزگار خوشى ندارند، باغ وحش هاى ايران 
هم حال و روز خوبى ندارنــد. گفت وگويم را درباره باغ وحش 

و برخى مسايل مرتبط با آن با دكتر ايمان معماريان بخوانيد.

 براى شــروع، از فراهم آورى حيوان براى يك باغ 
وحش بگوييد؟

براى تجهيز باغ وحش اجازه برداشــت بدون دليل از طبيعت 
را نداريم، مگر اينكه حيوانى آسيب ديده باشد، توان زندگى را 
نداشــته باشد يا برنامه تكثير در اسارت براى حفظ يك گونه و 
برگرداندن به طبيعت مد نظر باشــد. اتحاديه هاى مختلفى در 
اين حــوزه از جمله اتحاديه باغ وحش هاى اروپا و اتحاديه هاى 
ديگرى فعاليت مى كنند كه باعث مى شود باغ وحش هاى عضو 
تبديل به يك مجموعه بشوند و نياز به خريد و فروش حيوانات 
بسيار بسيار كاهش پيدا بكند و حيوانات ، بين باغ وحش ها جا 

به جا مى شوند.

 بدون پرداخت هزينه اى؟ يعنى اگر شما مثلاً يك فيل 
براى باغ وحش خودتان نياز داشته باشيد، مى توانيد آن 

را از يك باغ وحش در كشور ديگرى تهيه كنيد؟
 اگــر عضو اتحاديه باغ وحش ها باشــيد، اين اتحاديه مديريت 
مى كنــد كه كدام حيوان، بخصوص حيوانات نادر و يا در خطر 
انقراض از كدام باغ وحش به كجا منتقل شود. اگر هم در نهايت 
احتياج به خريد و يا فروش حيوانى باشــد، آن هم بايد به طور 
كامل تحت نظر اين اتحاديه ها و با مجوزهاى ملى و بين المللى 

انجام و حيوان جابه جا شود.
 من پاسخ پرسشم را نگرفتم، الان فيل هاى باغ وحش 

تهران از جايى خريدارى شــده اند يا هديه 
گرفته ايد؟

 نه! اين جفت فيل از طرف رئيس جمهور سريلانكا 
به ايران هديه شده است.

 باغ وحش هاى ايران عضو اين اتحاديه هاى 
جهانى هستند؟

 متأســفانه در حال حاضر هيچ كدام از بــاغ وحش هاى ايران 
استانداردهاى لازم را ندارند و به آن ها نمى شود باغ وحش گفت، 
غير از باغ وحش تهران كه بخشــى ازعضويت هاى مقطعى را 
گرفته است و تلاش مى كنيم با انجام كارهايى در سال 2020 
عضويت كامل را كسب كنيم. به بقيه باغ وحش ها متأسفانه نمى 

توان گفت، باغ وحش، چون در حدى نيستند كه 
بتوانند استانداردهاى لازم را كسب كنند.

 چرا نمى توانند به استانداردهاى لازم برسند؟
مشــكلات زيادى وجود دارد، اول نبود مديريت 
درست اســت. باغ وحش هاى ما هنوز به صورت 
ســنتى اداره مى شوند و در اين شــكل پايه اصلى كار، قاچاق 
حيوان و تكثير گونه ها و فروختن آن هاست و درآمد خودشان را 
از اين راه كسب مى كنند. از طرفى بر اين مديريت هاى سنتى كه 
از قديم وجود داشته است، نظارت درستى هم انجام نمى شود 
و از طرف سازمان هاى دولتى از آن ها خواسته نمى شود كه به 

اين استانداردها برسند.

  برخورد مردم با حيوانات باغ وحش تا چه اندازه درست است؟
متأسفانه چون ما باغ وحش هاى درستى نداشتيم، مسلماً بازديد 
كنندگان هم رفتار درستى از خود بروز نمى دهند، چون براى 
مردم تعريف نشده كه هدف از ايجاد باغ وحش، علاوه بر لذت 
بردن از تماشاى حيوانات، آشنايى با گونه هاى مختلف حيوانى 
اســت. بازديد كننده ها هم فرهنگ لازم را براى بازديد ندارند و 

لازم است در اين زمينه هم فرهنگ سازى شود.

 هزينه نگهدارى حيوانات چگونه است؟ براى نمونه به هزينه 
دو مورد از حيوانات كه بيشتر است، اشاره اى داشته باشيد.

يك فيــل در روز 150 كيلوگرم علوفه مصرف مى كند و 100 
كيلــو ميوه هم نه به عنوان غذاى اصلــى، بلكه براى جايزه در 
تمرين ها دريافت مى كند، پس حدود 250 كيلو غذا لازم دارد. 
براى يك شــير و يا يك ببر يا گربه سانان بزرگ روز در ميان 
18 كيلو گوشت استفاده مى شــود كه ما از گوشت گوساله و 
مرغ استفاده مى كنيم كه قيمت آن هم مشخص است. در كل 
باغ وحش تهران در سال براى 110 گونه جانورى، سه ميليارد 

تومان هزينه تغذيه دارد. 

 براى آخرين پرسش بفرماييد سخت ترين بخش كار 
يك باغ وحش چيست؟

مديريت بازديد كننده ها! اينكه آن ها به طور درســت و اصولى با 
حيوانات برخورد كنند و آموزش ببينند، از سختى هاى كار است و 
از طرفى تغذيه حيوانات مختلف كه امروزه تبديل به يك علم شده 
و بايد آن را رعايت كرد، از ديگر بخش هاى سخت كار است و از 
طرفى بايد بحث امنيت مراقبان، دامپزشكان و افراد شاغل در باغ 
وحش هم مورد توجه جدى باشد تا شاهد اتفاق ناگوارى نباشيم.

گفت وگو با دكتر ايمان معماريان، دامپزشك باغ وحش تهران

به باغ وحش هاى ايران نمى شود گفت باغ وحش

تالاب؛ سرمايه اى ارزشمند در محيط زيست

نقش مردم در آلودگى محيط زيست 

حيوان آزارى؛ چرا؟

يوكا؛ گياهى بسيار مقاوم و زيبا 

در پاييز...

زندگى/سيدمرتضى 
يــوكا،  مشــيريان: 
گياهى است از خانواده 
آگاواســه با برگ هاى كشيده و 
خنجــرى نوك تيــز و به رنگ 
سبز با دو گونه كه يك گونه آن 
گل نمى دهد و فاصله برگ ها در 
آن زيادتر اســت. نوع ديگر برگ 
هايى با فاصله كمتر دارد و داراى 
گل هايى به شكل زنگوله واژگون 
به رنگ كرم و سفيد است و هر 

دو نوع يوكا مناسب براى آپارتمان و باغچه است. يوكا از طريق قلمه در 
اواخر بهار و تابستان از گياه مادرى و تقسيم كردن قلمه به قسمت هاى 
كوچك و كاشتن آن در شن و از طريق جدا كردن پاجوش ها در بهار، 

زياد مى شود.
اين گياه به نور كامل و كافى احتياج دارد. در سايه، فاصله برگ ها زياد 
مى شود و گياه تغيير شكل مى دهد. اين گياه نسبت به سرما مقاوم است 
و در هــر فصلى مى توان آن را در داخل و خارج از خانه نگهدارى كرد. 
درجه حرارت مطلوب در زمستان 10 تا 16 درجه است. مقدار آبيارى 
آن در تابســتان هفته اى سه بار و در زمستان بسته به شرايط محيط 
نگهدارى متغير است. در فاصله بين دو آبيارى اجازه دهيد سطح خاك 

گلدان خشك شود.
همچنين بايد بدانيد بهترين خاك براى اين گياه، خاك داراى زهكش 

مناسب با مخلوطى از شن و مواد آلى است.
درباره آسيب هاى يوكا و چاره هاى آن بايد دانست كه برگ هاى پايينى 
گياه زرد و خشك مى شود كه عامل آن كمبود ميزان آب يا آبيارى بيش 
از اندازه است. سوختگى نوك و حاشيه برگ ها و ايجاد لكه هاى قهوه اى 
در نقاط مختلف برگ ها نيز به دليل كمبود رطوبت محيط زيست گياه، 
آب كلردار و نيز كمبود پتاسيم است. همچنين هرگاه ديديد رشد گياه 
متوقف شده است بايد بدانيد كه يا نياز به تعويض گلدان دارد و يا نور 

كافى در اختيارش نيست و بايد گلدان به محل پرنورترى انتقال يابد.

خورشيد در پاييز زودتر مى خوابد 
و درختان با  هاى هاى بلندترى گريه مى كنند
خاك به فراموشى و خواب نزديك  تر مى شود

و من سفيدى كاغذ را مى نگرم
و نقش پاييز را مى كشم.

 بيژن جلالى

گلخانه در خانه

ادبيات طبيعت

چهارشنبه 8 د  ى  1395 
16  28 ربيع الاول 1438 28 د  سامبر 2016  سال سى ام  شماره 8297 

باشــگاه خبرنگاران: فرمانده يگان 
حفاظت سازمان حفاظت محيط زيست 
گفت: كاهش ساعت كار، جيره غذايى و 
حمايت قضايى از محيط بانان از جمله 
مــوارد در نظر گرفته شــده در لايحه 
حمايت از حقوق محيط  بانان اســت. 
سرهنگ خيلدار تأكيد كرد: در لايحه 
حمايت از حقــوق محيط بانان تلاش 

شــده خلأهاى قانونى به منظور سوء برداشت متخلفان حذف شود. وى درباره 
امكانات رفاهى محيط بانان نيز گفت: در حال حاضر يك محيط بان 432 ساعت 
خدمت و 256 ساعت در سال اضافه كارى دارد، اما در لايحه حمايت از حقوق 
محيط بانان اين ميزان به 176 ســاعت خواهد رسيد. به گفته وى، در لايحه 

حمايت از حقوق محيط بانان تأمين جيره غذايى آن ها نيز لحاظ شده است.

 ايسنا: مــردم مريوان از سرباز فداكار 
شــهر خود اســتقبال كردند. سيد 
محمد باختر ، سرباز مريوانى مشغول 
به خدمت در پادگان عجب شير بود 
كــه 29 آذر هنگام تلاش براى نجات 
جان ســگ گرفتار شــده در ســيم 
خاردار، به علت انفجار مين در پادگان، 
يك پاى خود را از دســت داد و پس 

از جراحى هاى انجام شــده، پاى وى از زانو به پايين قطع شد. سرباز فداكار، 
روز دوشنبه، ششم دى ماه هنگام بازگشت به خانه، مورد استقبال انبوهى از 
همشهريان مريوانى خود قرار گرفت. روى دستنوشته ها و پارچه نوشته هاى 
مردم مريوان با زبان هاى كُردى و فارســى نوشته شده بود: «سفير مهربانى 

خوش آمدى» و «قهرمان! تو مهربانى را تفسيرى ديگر كردى».

فصلنامه  پورحسين:  امير  زندگى/ 
«پازَن»، نشــريه جديدى اســت كه 
درباره پستانداران ايران منتشر مى شود. 
شماره نخست  پازن  در پاييز به مدير 
مسؤولى طاهر قديريان و سردبيرى كاوه 
فيض اللهى منتشر شده و همين روزها 
بايد منتظر شماره دوم و زمستانى آن 
بود.  گردانندگان اين فصلنامه در شماره 

نخست  آن در قالب دو  پرونده اصلى «موش هاى خواب آلود و سنجابى هاى 
ايران كجا زندگى مى كنند و چه ناميده مى شود؟» سراغ اين پستانداران رفته اند 
و فصلنامه اى ارزشمند را  در 128 صفحه تمام رنگى و چاپ نفيس با قيمت 
28 هزار تومان  براى خوانندگان علاقه مند به موضوع پستانداران آماده كرده اند. 

گفتنى است، كشور بزرگمان ايران داراى بيش از 200 گونه پستاندار است.

«پازَن» اولين فصلنامه با موضوع پستانداران ضرورت تصويب لايحه حمايت از محيط بانان

اخبار محيط زيست

بازگشت سرباز فداكار به خانه

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران
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